

# ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ၊ လစဉ်အစီရင်ခံစာ

## လက်ရှိအခြေအနေအကျဉ်းချုပ်

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလကုန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း၌ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့် ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခံထား ရသူနှင့် ထောင်ပြင်ပမှ တရားရင်ဆိုင်နေရသူ စုစုပေါင်း ၆၀၆ ဦးရှိသည်။ ထိုထဲမှ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား စုစုပေါင်း ၅၆ ဦးအကျဉ်းကျခြင်းခံနေရပြီး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၁၈၇ ဦးသည် ထောင်တွင်းမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရကာ ၃၆၃ ဦးသည် ထောင်ပြင်ပမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရသည်။



ဓာတ်ပုံ- လွတ်လပ်သော အာရှအသံ  
၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ



**Assistance Association for Political Prisoners (Burma)**  
နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

E-mail: [info@aappb.org](mailto:info@aappb.org), [info.aappburma@gmail.com](mailto:info.aappburma@gmail.com) Website: [www.aappb.org](http://www.aappb.org)



[အင်တာနက်စာမျက်နှာ](http://www.aappb.org)



[တွစ်တာစာမျက်နှာ](#)



[လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ](#)

မာတိကာ

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ -----	3
ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ-----	3
တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ-----	3
တရားရင်ဆိုင်ရခြင်းများ-----	6
ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ-----	8
ထောင်တွင်းအခြေအနေများ -----	9
ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ-----	10
နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ -----	12
လယ်ယာမြေအငြင်းပွားမှုများ-----	18
အရေးပါသည့်ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links-----	20

# နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

## ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

### တကုမုကြလေးပွားသူ ဝေဒနော့အုန်းလွှာ မုမ်းဆီးပျံ့နှံ့ခြင်း

ကရင်အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ဦးဆောင်ကျင်းပ ခဲ့ခြင်းအတွက် စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တံတား မြို့နယ်ရဲစခန်းမှ ကရင်အမျိုးသမီး အစည်းအရုံး(KWU)ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နော်အုန်းလှကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည် ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် အလုံမြို့နယ်၌ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ဒေါ်နော်အုန်းလှကို ကျောက်တံတား မြို့နယ်တရားရုံး၌ ရုံးထုတ်ခဲ့သည်။ ဒေါ်နော်အုန်းလှသည် အာမခံလျှောက်ထားခြင်း မပြု သဖြင့် အင်းစိန်ထောင်သို့ ပို့ဆောင်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ နှင့် မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံရှေ့၌ ၆၉ နှစ်မြောက် ကရင်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနား ဦးဆောင်ကျင်းပ ခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေါ်နော်အုန်းလှ၊ ကရင်လူငယ် စသိန်းဇော်မင်းနှင့် စောလဘွယ်ချို တို့သုံးဦးကို ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဖမ်းဝရမ်း ထုတ်ထားခဲ့ သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့သုံးဦး ကို ရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး တရားခွင်အတွင်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ခြင်းမရှိသည့်အတွက် အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် အမိန့်ချမှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရားသူကြီးမှ တရားခွင် အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

### ကရင်အာဇာနည်နေ့/ အခမ်းအနားကို ဥပဒေဆိုင်ရာ ကြံငြင်းပခံ သည့် လူငယ် ဖွဲ့စည်း ဖမ်းဆီးခံ

ကရင်အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ဦးဆောင်ကျင်းပ ခဲ့ခြင်းအတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် တရားစွဲဆို ခြင်းခံထားရသည့် ကရင်လူငယ် စောအဲလ်ဘက်ချို၊ စသိန်းဇော်မင်းတို့သည် ၎င်းတို့၏ အမှုကို စစ်ဆေးသည့် စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တံတား မြို့နယ်တရားရုံးသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး အာမခံယူခြင်း မပြုဘဲ ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့သည် အင်းစိန်ထောင်သို့ ပို့ဆောင်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းတို့နှင့် အမှုတွဲဖြစ်သော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ဒေါ်နော်အုန်းလှ

သည် စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ကတည်းက ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းတို့ကို ကျောက်တံတား

မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့သုံးဦးကို ရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး တရားခွင်အတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသည့်အတွက် အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် အမိန့်ချမှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရားသူကြီးမှ တရားခွင် အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

### ပေမာကုဦးပဏိဗနယု ဆရာတော်ရွှား၊ အပူပေးရမ်းမွှေးဝှေး အရယူးတစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီး

စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ အိုးထိမ်းကျေးရွာမှ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝေစိုးထွန်း နှင့် ကားသမား ဦးမြင့်မောင်တို့ကို ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူများသည် မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ကျောက်ကျပ်ကျေးရွာသို့ ဆရာကန်တော့ပွဲသွားရာတွင် လင်းမြေတောင်အနီး ဆုတောင်ပြည့်ဘုရား၌ စခန်းချ ခဲ့သည့်တပ်မှ ဖမ်းဆီးသွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု အိုးထိမ်း ကျေးရွာမှ အမည်မဖော်လိုသူ ကျောင်းတကာတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူများကို မည်သည့်နေရာသို့ ခေါ်ဆောင်သွားသည်ကို အတိအကျ သိရှိရခြင်း မရှိသေးပါဟု အိုးထိမ်းကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ သမီးဖြစ်သူ မဦးဝေနုမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။

## တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

### ပုသိမ်အလှပွား ဆေးဂျေပေါင်းဆောင် ရွှေဦးကို ပင်မူး၊စု၊စီ ဥပဒေဖြင့် အမီးဖြင့်

အခြေခံလုပ်သမားအခွင့်အရေးများ ချိုးဖောက်ခြင်း ခံနေကြရသည်ဟုဆိုကာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ဧရာဝတီတိုင်း၊ ပုသိမ် စက်မှုဇုန် Myanmar Knitting သိုးမွှေးအထည်ချုပ်စက်ရုံမှ အလုပ်သမားခေါင်းဆောင် ခုနှစ်ဦးနှင့် အလုပ်သမားအချင်းချင်း ရိုင်းပင်းကူညီရေး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးတို့ကို ပုသိမ်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခွင့် ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ပုသိမ်မြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ထားသည်။ ခွင့်ပြုချက်မတင်ဘဲ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းဖြစ်သည့်အပြင် ဒေသန္တရဆိုင်ရာဥပဒေကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည့် အတွက် အရေးယူခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပုသိမ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးအေးကျော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသူများမှာ အလုပ်သမားအချင်းချင်း ရိုင်းပင်းကူညီရေးအဖွဲ့၏ ပုသိမ်ရုံးခွဲတာဝန်ခံ ဒေါ်ခခခ

Myanmar Knitting သိုးမွေး အထည်ချုပ်စက်ရုံမှ အလုပ်သမားခေါင်းဆောင် မမေမြတ်သူ၊ မနှင်းနွယ်လွင်၊ မချိုမိခိုင်၊ ကိုအောင်နိုင်ဝင်း၊ ကိုအောင်ဆန်းဦး၊ ကိုဝင်းဇော်ထွေးနှင့် ဒေါ်ယဉ်ယဉ်အေးတို့ ဖြစ်ကြသည်။

**တပေတာဝူ ဝေရးဝါဝေရာဋ္ဌရာဝေတာဝူ ဥပီးစီးစိတကို ပုဒ္ဒ ၆၆(ဃ) ငျဖဒု တရားဖြဆို**

တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ကျဆင်းစေသည်ဟုဆိုကာ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သန့်ဇော်ဦးမှ ရွှေဝါရောင် ဆရာတော်တစ်ပါးဖြစ်သည့် မန္တလေးမြို့၊ မလိခဝါဆိုကျောင်းတိုက်မှ ဆရာတော် ဦးစိန္တိတကို ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် တရားလိုပြုလုပ်ပြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် တရားရုံး၌ ဦးတိုက် လျှောက်ထား ကာ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ ဆရာတော် ဦးစိန္တိတ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ရေးသားခဲ့သည့် ရေးသား ချက်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး တရားစွဲဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် မေလတွင် တရားရုံးကို အလားတူ ပုဒ်မဖြင့် ဦးတိုက်လျှောက်ထားခဲ့သော်လည်း အချက်လက် မပြည့်စုံ ခြင်းကြောင့် တရားရုံးမှ ဧူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် အမှုကို ပလုပ်ခဲ့ သည်။

**တံတားဦးဗမိဗနယ ငျပညျူလလးတဝေတာဝူယွားလွယူ စည့ဋကောဝူတိဝံဋ္ဌိ ပုဒ္ဒ ၆၆(ဃ) ငျဖဒု အမးဖြငု**

တံတားဦးမြို့နယ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စိုးနွယ်အေးမှ တံတားဦးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဝင် ဦးဗဟိန်းတင်ကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ရာ တံတားဦးမြို့နယ် တရားရုံးမှ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် အမှုကို လက်ခံစစ်ဆေး ခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် ဆော်ဆော်အမည်ရှိ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာကို သုံးစွဲသူမှ ၎င်းကို အသရေ ဖျက်သည့်စာသားများကို တင်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာကိုသုံးစွဲသူ အရေးယူပေးရန် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဧူလိုင်လတွင် စာတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စက်တင်ဘာလတွင် တံတားဦးမြို့နယ်တရားရုံးမှ အမှုကို စတင်စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဒေါ်စိုးနွယ်အေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

**ဒေါ်ဆိုရှေကျေးရွာမှ တောင်သူ ခြောက်ဦး အကျိုးဖျက်ဆီးမှုဖြင့် ထပ်မံ တရားစွဲဆိုခြင်းခံရ**

ပိုင်နက်ကျူးလွန်မှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသော ကယားပြည်နယ်၊ ဒီမောဆိုမြို့နယ်၊ ဒေါ်ဆိုရှေကျေးရွာမှ တောင်သူ ၁၅ ဦးအနက် တောင်သူ ခြောက်ဦးသည် အကျိုးဖျက်ဆီးမှုဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ ရုံးချိန်းတွင် ထပ်မံတရားစွဲဆိုခြင်း ခံခဲ့ရသည်။

စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ ဒီမောဆိုမြို့နယ်တရားရုံးချိန်း တွင် တရားလိုမှ စတင်ထွက်ဆိုခဲ့သည်။

**ဣမဝတီဝေက်ဘဒုးတိုက္ကရာဝေတာဝူ အေရးယူပေးရန တပေတာဝူ ဦးတိုကလေွင်ဘက္ကား**

ဗုဒ္ဓဓမ္မ ပရဟိတ ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့ကို တပ်မတော်မှ ငွေကြေးလှူဒါန်းခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဝေဖန်ခဲ့ခြင်း အတွက် အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုဗိုလ်မှူးကြီး သော်တာထွေးမှ မန္တလေးတိုင်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန် မြို့နယ်၊ မြဝတီမင်းကြီး ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အရှင်အရိယဝံသသာဘိဝံသကို အရေးယူပေးရန် ပြည်ကြီးတံခွန်တရားရုံး၌ ဦးတိုက် လျှောက်ထားခဲ့သည်။ ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် မီဒီယာတစ်ခု၌ မြဝတီမင်းကြီး ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အရှင်အရိယဝံသသာဘိဝံသ သည် တပ်မတော်အား ထိုက်စွနှင့်ပတ်သက်၍ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဝေဖန်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော် အကြည်ညိုပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)ဖြင့် အရေးယူပေးရန် ဦးတိုက်လျှောက်ထားမှုကို ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

**ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့ဝင်များကို စွဲချက်တင်**

စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် တရားရုံးမှ ဩကံသံချပ်ပါစာသားများကြောင့် တပ်မတော်၏ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံထားရသော ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ငါးဦးကို ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅(က)ဖြင့် စွဲချက်တင်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး သန်းထွန်းမြင့်မှ ဒေါင်းတို့ မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ငါးဦးဖြစ်သော ကိုဇေယျာလွင်၊ ကိုပိုင်ရဲသူ၊ ကိုပိုင်ဖြိုးမင်း၊ ကိုဇော်လင်းထွဋ် (ခ) ဖိုးသားနှင့် မကေခိုင်ထွန်းတို့ကို ဧပြီလအတွင်း၌ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် စွဲချက်တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့ငါးဦးကို မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တရားရုံး၌ ရုံးထုတ် စစ်ဆေးခဲ့ပြီးနောက် အင်းစိန်ထောင်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် ၎င်းတို့ ငါးဦးသည် အချုပ်ဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေရသည်မှာ ငါးလရှိပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ကိုဇေယျာလွင်၊ ကိုပိုင်ရဲသူ၊ ကိုပိုင်ဖြိုးမင်း၊ ကိုဇော်လင်းထွဋ် (ခ) ဖိုးသား၊ မကေခိုင်ထွန်း၊ မဆုရတနာမြင့်နှင့် ကိုငြိမ်းချမ်းစိုးတို့ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)ဖြင့် စွဲချက်တင်ကြောင်း အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ကို ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးမင်းဦးမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ



၆၆(ဃ)တို့ဖြင့် စွဲဆိုထားခြင်းဖြစ်သည်။  
မင်းလေးတိုင်းဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်း ဂုဏ်ထူးဆောင်  
ကံဆင်းစေရန် ဂုဏ်ထူးဆောင်အဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့ဝင် အဖွဲ့ဝင်  
အဖွဲ့ဝင်

လူမှုကွန်ရက်(ဖေ့စ်ဘုတ်)စာမျက်နှာတွင် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်၏ ဓာတ်ပုံများကို အသုံးပြု၍ ဂုဏ်ထူးဆောင် ကျဆင်းစေရန် ရေးသားခဲ့သည့်အတွက် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(NLD)ပါတီ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးပုညဆွေမှ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာသုံးစွဲသူ နှစ်ဦးကို ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် စတင် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ထိုနှစ်ဦးသည် လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် We Love Dauk Zaw အမည်ဖြင့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ပြည်သူများ အထင်အမြင် လွှဲမှားစေရန် လွန်ကျူးစွာ ရေးသားသည်ဟုဆိုကာ ပါတီ၏ တာဝန် ပေးချက်အရ ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်၏ ကိုယ်စား တရားလိုပြုလုပ်၍ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဦးပုညဆွေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အမှုဖွင့်ခံရသူနှစ်ဦးသည် Aung Pyae San Win နှင့် Swan Ka Bar အမည်ဖြင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာကို သုံးစွဲသူ နှစ်ဦးဖြစ်ပြီး မန္တလေး ခရိုင်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၁) နယ်မြေ ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးနေကြောင်း သိရှိရ သည်။ We Love Dauk Zaw Facebook Group ကို စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် စတင်ပြုလုပ်ခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်အထိ အဆိုပါ အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင် ၁၂၀၀ ကျော် ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

ကာတွန်းဆရာအတီးကို မအူပင် NLD ဥက္ကဋ္ဌမှ  
ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်

အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(NLD)ပါတီ၏ ဂုဏ်ထူးဆောင် ကို ညိုနွမ်းထိခိုက်စေသည့် စာသားများကို လူမှုကွန်ရက် (ဖေ့စ်ဘုတ်)စာမျက်နှာတွင် ရေးသားသည်ဟုဆိုကာ စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် မအူပင်မြို့နယ် NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်(ခ) ဦးပုညဈေးဇော်မှ ကာတွန်း ဆရာ အတီး(ခ) ဦးနိုင်ဇော်ဦးကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့် မအူပင်မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ခဲ့ သည်။ ကာတွန်းဆရာ အတီး(ခ) ဦးနိုင်ဇော်ဦးသည် လူမှုကွန်ရက်(ဖေ့စ်ဘုတ်) စာမျက်နှာ တွင် “မအူပင် NLD ပါတီ ပုံရိပ်အမှားများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့ တွင် တရားလို NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်(ခ) ဦးပုညဈေးဇော်ကို

စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ကာတွန်းဆရာ အတီးကို ခေါ်ယူစစ်ဆေးကာ အာမခံဖြင့် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

သပိတ်ပယ်ပေးပေးမည့် ဂိုဏ်းသား  
တရားဖြင့်ဖြုတ်ပေးခံရ

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်း တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA)တို့ကြား ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများ ချက်ချင်း ရပ်တန့်ပေးရန်နှင့် စစ်ကြောရေးကာလအတွင်း သေဆုံး သွားသည့် အရပ်သားများအတွက် တရားမျှတမှုရရှိ စေရန် သရုပ်ပြ လှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းအတွက် စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကိုသန်းလှ(ခ) ကိုမင်းဘာချေသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် စစ်တွေမြို့နယ် တရားရုံး၌ တရားစွဲဆိုခြင်းခံခဲ့ရသည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ကိုသန်းလှသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး အာမခံဖြင့် ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ စစ်တွေမြို့ အမှတ်(၁)ရဲစခန်းမှ ကိုသန်းလှ (ခ) ကိုမင်းဘာချေကို တရားလိုပြုလုပ်၍ တရားစွဲဆိုထားခြင်းသည်။ ကိုသန်းလှ အပါအဝင် လူငယ် ခြောက်ဦးတို့သည် ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ တွင် စစ်တွေမြို့၌ သရုပ်ပြလှုပ်ရှားမှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။

အငူမော်ကျေးရွာသားတစ်ဦးကို အကြမ်းဖက်မှု  
တိုက်ဖျက်ရေးပုဒ်မများဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်

စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့၌ တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ အငူမော်ကျေးရွာမှ ဦးမောင်စံသိန်းကို နေအိမ်အတွင်းမှ လက်လုပ်ဖုံး တွေ့ရှိသည်ဟုဆိုကာ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် အငူမော် ရဲစခန်းမှူးမှ တရားလိုပြုလုပ်ပြီး ဦးမောင်စံသိန်းကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(က)၊ ၅၁(ဂ)၊ ၅၂ (က)တို့ဖြင့် စစ်တွေမြို့မ ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဦးမောင်စံသိန်းသည် ဂဟေဆော်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်မှုမရှိကြောင်း ၎င်း၏ သားဖြစ်သူ ကိုခိုင်လင်းနိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် အငူမော်ရှိ အဲလ်ဂျားဝါးဇက်ဆိပ်ကမ်းတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်မှုများလည်းရှိခဲ့ကာ ၎င်းဖြစ်စဉ် အတွင်း ဦးကျော်ဝင်းသည် ကျည်ထိမှန်ပြီး သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အငူမော်ကျေးရွာအတွင်း ဝင်ရောက်စစ်ဆေး ခဲ့ကာ ဦးမောင်စံသိန်း၏ နေအိမ်မှ လက်လုပ်ဖုံးတွေ့ သည်ဟုဆိုပြီး ဖမ်းဆီး သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် ဦးမောင်စံသိန်းအား စစ်တွေမြို့မရဲစခန်းတွင် ထိန်းသိမ်း

ထားပြီး အောက်တိုဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ရုံးချိန်း လိုက်ကြောင်း မိသားစုဝင်များထံမှ သိရှိရသည်။

**လက္ခဏာကော်မတီသား ၁၆ ဦးကို အနာမုဒုဖက္ခ ပြုလေ့အဖွဲ့ ထပ်မံ တရားဖြဆို**

စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ ဖမ်းဆီးတရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသည့် လက္ခဏာ ကျေးရွာသား ၁၆ ဦးကို မြောက်ဦးရဲတပ်ရင်းကို ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ရာတွင် ပါဝင်သည်ဟုဆိုကာ အကြမ်းဖက်မှုဥပဒေ ပုဒ်မဖြင့် ထပ်မံ၍ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ အကြမ်းဖက်မှုဥပဒေ ပုဒ်မဖြင့် ထပ်မံ တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရသည့် လက္ခဏာ ကျေးရွာသားများမှာ ဦးခင်မောင်စိုး၊ ဦးဖိုးသာလှ၊ ကိုကျော်သန်းနိုင်၊ ဦးထွန်းမောင်၊ ဦးထွန်းကြည်၊ ကိုပျက်ယေတို့အပါအဝင် ဒေသခံ ရွာသား ၁၆ ဦး ဖြစ်ကြသည်။

ဧပြီလ ၉ ရက်နေ့၊ ညဦးအချိန်၌ မြောက်ဦးမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရဲတပ်ရင်း တစ်ခုနှင့် လေးမြို့မြစ်ကမ်းရှိ တပ်မတော် ယာယီ စခန်းတစ်ခုတို့ကို ရက္ခိုင်တပ်မတော် (AA) မှ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး နောက်တစ်နေ့တွင် လက္ခဏာကျေးရွာသို့ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းမှ ဝင်ရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ အရပ်အသား အယောင်ဆောင် ထားသည့် AA တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၇ ဦးကို ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ကြောင်း တပ်မတော် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းထွန်းမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ ထိုသို့ ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီးနောက် လက္ခဏာကျေးရွာသား များကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀ (က)၊ ၅၀ (ဈ)၊ ၅၄၊ ၁၉၄၉ လက်နက် အရေးပေါ် ယာယီ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၁(က) တို့ဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့၌ မြောက်ဦးခရိုင်တရားရုံး၌ တရား စွဲဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဖမ်းဆီးခံ ကျေးရွာသား ၂၇ ဦးအနက် ရွာသား သုံးဦးသည် တပ်မတော် စစ်ကြောရေး၌ သေဆုံးသွား ခဲ့သည်။

တရားရင်ဆိုင်ခြင်းများ

**ပြင်ဦးလွင်မှ ဖမ်းဆီးခံ ရှမ်းပရဟိတ ကျောင်းဆရာ နှစ်ဦး အာမခံဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်**

တပ်မတော် နည်းပညာတက္ကသိုလ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် ခံရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်း ခံထားရသည့် ပြင်ဦးလွင်မြို့မှ ရှမ်းပရဟိတ ကျောင်းဆရာနှစ်ဦးဖြစ်သော စိုင်းခွန်းမိုင်းနဲ့ စိုင်းလှိုင်းဇော်တို့သည် စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် အာမခံဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ စစ်ဘက် ရေးရာလိုခြံရေး(စရဖ)မှ ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို မတရားအသင်း ဆက်သွယ်မှု အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁)နှင့် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၇ တို့ဖြင့် တရားစွဲဆို

ထားရာမှ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် တရားရုံးမှ ပုဒ်မ ၁၇(၁)ကို ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ပုဒ်မ ၆၇ သာကျန်ရှိပြီး အဆိုပါ ပုဒ်မသည် အာမခံခွင့်ရှိသည့် အတွက် ၎င်းတို့ကို ရပ်မိရပ်ဖနှစ်ဦးမှ အာမခံပေး ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဩဂုတ်လ ၁၇ ရက်နေ့တွင် စရဖတာဝန်ရှိသူများသည် ၎င်းတို့အိမ်ကို လာရောက်ရှာဖွေစဉ် စကားပြောစက် အသေးစားကို တွေ့ရှိခဲ့၍ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေအရ အရေးယူခံထားရခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုကျောင်းဆရာ နှစ်ဦး သည် အဆိုပါ စကားပြောစက်ကို ကျောင်းသားများ နှင့် တောတွင်းလေ့လာရေးခရီးထွက်သည့် အချိန်တွင် လူပျောက်ခြင်းမရှိစေရန် ဆက်သွယ်အသုံးပြုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းတို့၏ဖခင် ဦးစိုင်းစောလှမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။

**ကျောင်းဆရာ ကိုနေဇော်လင်းကို စွဲဆိုထားသည့် ပုဒ်မ နှစ်ခုအနက်မှ ပုဒ်မ တစ်ခုကို ပယ်ဖျက်**

စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးမြို့နယ်တရားရုံးမှ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(က)၊ ၅၂(က)တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရသည့် ကျောင်းဆရာ ကိုနေဇော်လင်းကို စွဲဆို ထားသည့် ပုဒ်မ နှစ်ခုအနက်မှ ပုဒ်မ ၅၀(က)ကို ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့သည်။ ကိုနေဇော်လင်းကို နယ်ခြားစောင့် တပ်ဖွဲ့မှ အမှုဖွင့်ထားသည်ဟု သိရှိရကြောင်း ၎င်း၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးကျော်သန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ ပြင်ချောင်းမူလတန်းလွန်ကျောင်း တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ကျောင်းဆရာ ကိုနေဇော်လင်းသည် ဩဂုတ်လ ၅ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ဖမ်းဆီးခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။

**Channel Mandalay TV သတင်း ထောက်၏ အာမခံကို ပယ်**

စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံးမှ Channel Mandalay TV သတင်းထောက် ကိုနန္ဒ၏ အာမခံလျှောက်ထားမှုကို ပယ်ချခဲ့သည်။ မေလ ၁၅ ရက်နေ့၌ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ အောင်သပြေ ကျေးရွာ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပဋိပက္ခ ဖြစ်စဉ်တွင် သတင်းထောက် ကိုနန္ဒသည် Channel Mandalay TV သတင်းဌာန၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ၌ Live လွှင့်ကာ သတင်းတင်နေစဉ် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ၎င်းအား ကျူးလွန်ရာ၌ ပါဝင်သည် ဟုဆိုကာ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၁၁၄၊ ပုဒ်မ ၃၃၃ နှင့်ပုဒ်မ ၄၃၅ တို့ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မတရားသဖြင့်

ဖမ်းဆီးခံရခြင်းဖြစ်၍ အကျဉ်းထောင်အတွင်း အစာငတ်ခံ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မည်ဟု သတင်းထောက် ကိုနန္ဒာ ရုံးထုတ် စဉ်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

**KBC ဥက္ကဋ္ဌကို အရေးယူပေးရန် လေ့လာထားခံကာ တပေတာပျံ့ပွား**

ကချင်နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အဖွဲ့ချုပ်(KBC)ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ခလမ်ဆမ်ဆွန်ကို အရေးယူပေးရန် မြောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးသန်းထိုက်မှ မြစ်ကြီးနား မြို့နယ် တရားရုံးထံ ဦးတိုက်လျှောက်ထားချက်ကို စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ တွင် ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အိမ်ဖြူတော်၌ သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောဆိုခဲ့သည်များ နှင့်ပတ်သက်၍ ဒေါက်တာခလမ်ဆမ်ဆွန်ကို အရေးယူ ပေးရန် ဩဂုတ်လ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သန်းထိုက်မှ တရားရုံးသို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထားခြင်းကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးပုဒ်မ ၂၀၀ အရ စစ်ဆေးရန် မြစ်ကြီးနားရှိ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်မှ ဆုံးဖြတ်ထားသည့် အမှုဖြစ်သည်။

**ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ Weekly Eleven ဂျာနယ်ကို တရားစွဲဆိုမှု ငါးနှစ်ခန့် ရှိသော်လည်း အမှုမပြီးပြတ်သေး**

ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ Weekly Eleven ဂျာနယ်ကို အသရေဖျက်မှု၊ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၀ ဖြင့် တရားစွဲဆိုထား မှုနှင့်ပတ်သက်၍ တရားရင်ဆိုင်နေ ရသည်မှာ ငါးနှစ်ခန့်ပါး ကြာမြင့်နေပြီဖြစ်သော်လည်း ယနေ့အချိန်ထိ အမှု မပြီးပြတ် သေးကြောင်း သိရှိရသည်။ တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသူများမှာ Weekly Eleven ဂျာနယ်မှ အမှုဆောင် အရာရှိချုပ် ဒေါက်တာ သန်းထွဋ်အောင်၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဒေါက်တာ သိန်းမြင့်၊ အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဝေဖြိုး၊ ဒုအယ်ဒီတာချုပ် ဦးမြတ်သစ်နှင့် တာဝန်ခံ အယ်ဒီတာ ကိုနေထွန်းနိုင် တို့ဖြစ်ကြသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂ ရက်နေ့ထုတ် Weekly Eleven ဂျာနယ်တွင် ကိုနေထွန်းနိုင် ရေးသား ခဲ့သည့် "အများပြည်သူဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု မီဒီယာ ဥပဒေက နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများကို သွယ်ဝိုက် သောအားဖြင့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေ အလွဲသုံးစားမှု ပြုလုပ်ရန် ခွင့်ပြုနေ သလား" သတင်းဆောင်းပါး ဖော်ပြခဲ့မှုအပေါ် ပြန်ကြား ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်စိုးမှ တရားလို ပြုလုပ်၍ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ Weekly Eleven ဂျာနယ်၏ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးဝေဖြိုးမှ ထိုအမှု သည် ငါးနှစ်ပြည့်တော့မည်ဖြစ်ပြီး ရုံးချိန်း ၁၂၀ ကျော်သွား ပြီဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

**Myanmar Now အယုံတစ်ပု ကိုဝေဖြိုးအမေးကို ချပန္နည့ စုစုဆေးရန် အမိန့်ပို့**

မန္တလေးတိုင်း၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် တရားရုံးတွင် နှစ်နှစ်ကျော်ကြာ စစ်ဆေးခဲ့သည့် Myanmar Now သတင်းဌာနမှ အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဆွေဝင်း၏ အမှုကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်တရားရုံးမှ ရောက်သည့်နေရာမှ ပြန်လည်စစ်ဆေးရန် စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးမှ အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဦးဝီရသူ၏ တပည့်ဖြစ်သူ အမျိုးသားရေး လှုပ်ရှားသူ ဦးကျော်မျိုးရွှေမှ ကိုဆွေဝင်းအား ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၆(ဃ) ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားသည့် အမှုကို အဓိက သက်သေဖြစ်သည့် ဦးဝီရသူသည် တရားရုံးသို့ လာရောက်သက်သေ ထွက်ဆို ခြင်းမရှိသည့်အပြင် တရားခံပြေးအဖြစ် ဖမ်းဝရမ်းထုတ် ခြင်းခံထားရကာ တိမ်းရှောင်နေခြင်း၊ ရဲအုပ်ကျော်သူသည် အကတိလိုက်စားမှုပုဒ်မဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံထား ရခြင်း၊ ကိုကျော်စွာထွန်းသည် ခရီးလွန်နေခြင်းတို့ကြောင့် ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် တရားရုံး မှ ၎င်းအမှုကို ပလုပ်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း တရားလိုဘက်မှ ခရိုင်တရားရုံးသို့ အမှုပြင်ဆင်ချက် တင်သွင်းသည့်အတွက် ဆက်လက်စစ်ဆေးရန် အမိန့် ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ**

**ကချင်စစ်ပွဲရှစ်နှစ်ပြည့် သရုပ်ပြတင်ဆက်ခဲ့သူ နှစ်ဦးကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်**

စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်တရားရုံးမှ တစ်ကျော့ပြန် ကချင်စစ်ပွဲ ရှစ်နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် သရုပ်ပြတင်ဆက်မှုတွင် ဦးဆောင်ခဲ့သူ နှစ်ဦးဖြစ်သော ကချင်လူငယ် ကိုပေါလုနှင့် မဆိုင်းနူးပန်တို့ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုစုခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်စီ ကျခံစေရန် သို့မဟုတ် ငွေဒဏ် သုံးသောင်းကျပ်စီ ပေးဆောင်စေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကိုပေါလုနှင့် မဆိုင်းနူးပန်တို့သည် ထောင်ဒဏ်ကိုသာ ရွေးချယ်ခဲ့ကြ သည်။ မြို့နယ် ယာယီရဲမှူး မင်းသန့်ဇော်မှ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးကို ဆန္ဒထုတ်ဖော်ရာတွင် ခွင့်ပြုမိန့်မတင်သည့် အတွက် တရားလိုပြုလုပ်၍ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့ တရားခွင်တွင် ကိုပေါလုသည် တရားစီရင်ရေးကို အယုံအကြည် မရှိကြောင်း ပြသသည့်အနေဖြင့် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် တရားသူကြီး ဦးသန်းထွန်းကို ချိန်ခွင်ပျက်တစ်ခု ပေးခဲ့သောကြောင့် စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ဦးသန်းထွန်းမှ ၎င်းအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၂၈ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်



ဒုတိယတရားသူကြီး ဒေါ်တင်နွယ်ဝင်း မှ ကိုပေါလုအား ထောင်ဒဏ် သုံးလ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။

**ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဦးစောဝင်းထွန်း ကိုနေမျိုးဇင် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။**

စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံးမှ နိုင်ငံတော်အကြည်အညို ပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)ဖြင့် စွဲချက် တင်ခြင်းခံထားရသော ဗိုလ်ကြီးဟောင်း ကိုနေမျိုးဇင်ကို ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ် ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။  
ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အဖျောက်မြို့၌ ပြုလုပ်သည့် အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး လူထုထောက်ခံပွဲ၌ ဟောပြောခဲ့သည့် ဟောပြောချက်များ နှင့်ပတ်သက်ပြီး တိုက်ကြီးမြို့ အမှတ်(၁) တပ်မတော် တန်းမြင့် လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းမှ ဒုဗိုလ်မှူးကြီးတိုးလင်းမှ ကိုနေမျိုးဇင်ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ)တို့ဖြင့် တိုက်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံး၌ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။  
စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် တိုက်ကြီးမြို့နယ် တရားရုံးမှ ကိုနေမျိုးဇင်ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)ဖြင့် စွဲချက်တင်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ဝါးခယ်မမြို့နယ်တရားရုံးမှလည်း ကိုနေမျိုးဇင် ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ)တို့ဖြင့် တရားစွဲဆို ထားခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅(က)အတွက် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်၊ ပုဒ်မ ၅၀၅(ခ)အတွက် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်တို့ကို တစ်ပေါင်း တည်းကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။

**ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲ ဦးဆောင်သူ မြစ်ကြီးနားမှ စစ်ရှောင် နှစ်ဦးကို အမိန့်ချမှတ်**

ဆန္ဒထုတ်ဖော်ရာ၌ ခွင့်ပြုချက်တင်ထားခြင်းမရှိသည့် စာသားများကို ကိုင်ဆောင်ကာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်း အတွက် စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကချင် ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်တရားရုံးမှ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲ ကို ဦးဆောင်သူနှစ်ဦး ဖြစ်ကြသည့် ကိုအင်ခွမ်လန်းနှင့် ဒေါ်မလန်ခါးမိုင်တို့ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်း စွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခုနှစ်ရက် သို့မဟုတ် ငွေဒဏ် နှစ်သောင်းကျပ်ပေးဆောင် စေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကိုအင်ခွမ်လန်းနှင့် ဒေါ်မလန်ခါးမိုင်တို့သည် ငွေဒဏ် နှစ်သောင်းကျပ်ကို ပေးဆောင်ခဲ့ကြသည်။ မြစ်ကြီးနားရှိ စစ်ရှောင် စခန်းများ တွင် နေထိုင်သူ ကိုအင်ခွမ်လန်းနှင့် ဒေါ်မလန်ခါးမိုင်တို့ သည် စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ ၆ ရက်နှင့် ၉ ရက်နေ့တို့၌ မြစ်ကြီးနားမြို့ပေါ်ရှိ သတ်မှတ်နေရာများတွင် ဆန္ဒ ထုတ်ဖော်ရန် ခွင့်ပြုချက်တင်ထားရာ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲတွင် ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက် ယူထား ခြင်းမရှိသည့်စာများကို ကိုင်ဆောင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံခဲ့ကြရခြင်းဖြစ်သည်။

**မအူပင် လယ်သမား ရှစ်ဦး ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်စီ ချမှတ် ခြင်းခံရ**

စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်မြို့နယ်တရားရုံးမှ မအူပင်မြို့နယ်၊ မလက်တို ကျေးရွာ အုပ်စုမှ လယ်သမား ရှစ်ဦးကို ဒေသတွင်း လုပ်ငန်းရှင် ဒေါက်တာမြင့်စိန်၏ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရမြေအတွင်း ကျူးကျော်သည်ဟုဆိုကာ ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်စီ ချမှတ်ခဲ့ သည်။ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော လယ်သမား ရှစ်ဦးမှာ မလက်တို ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပလောင်ကျေးရွာမှ ဒေါ်ပြုံးစိန်၊ ဦးကျော်ခင်၊ ဦးကျော်ဌေး၊ ဦးငြိမ်းမောင်၊ အဒိတ်ကျေးရွာမှ ဦးကိုဆွေ၊ ဦးသံလုံးနှင့် ကွန်ဒိုင်းလေး ကျေးရွာမှ ဦးကံမြင့်နှင့် ရန်ကုန်မြို့ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်မှ ဦးမိုးကျော်တို့ ဖြစ်ကြသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မလက်တို ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပလောင်ကျေးရွာရှိ မြေလွတ်၊ မြေလပ်၊ မြေရိုင်းဧက ၅၅၀ ကို အော့ချက်ဒီကမ္ဘာဏီမှ ၁၉၉၉ ခုနှစ် တွင် သိမ်းယူခဲ့ပြီး ငါးကန်တူးဖော်ကြောင်း၊ သို့သော် ငါးမွေးမြူခြင်း မရှိသည့်အတွက် လယ်သမားများမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ဝင်ရောက်ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လယ်သမားများကို အော့ချက်ဒီကမ္ဘာဏီမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မြေလွတ်၊မြေလပ်၊မြေရိုင်းဥပဒေဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ရာ တရားရုံးတွင် နှစ်နှစ်ခန့် ကြားနာခဲ့ပြီးနောက် မအူပင် မြို့နယ် တရားသူကြီး ဒေါ်သင်းသင်းသော်မှ ယခုကဲ့သို့ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုလယ်သမား ရှစ်ဦး အနက်မှ ဦးငြိမ်းမောင်သည် နိဂျင်သားမြား၏ ပုဂ္ဂိုလ် ဆိုင်ရာ လွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၀ ဖြင့်လည်း ဖမ်းဆီး တရားစွဲခြင်းကိုခံထားရသည့်အတွက် မအူပင် အကျဉ်းထောင်၌ ချုပ်နှောင်ခြင်းကိုခံနေရချိန်တွင် ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ် ချမှတ်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

**ထောင်တွင်းအခြေအနေများ**

**အဖွဲ့ကမ္ဘာ့ဖွဲ့ကွေး တိုက်ကုရေးဥပဒေချဖျက် အမတ်ဖြင့်ချခင်း ခံထားရသော ဂြာသားတစ်ဦး ဝေဩဒါအနု ရှိ ဝေဆေးကုသမ၊ ခံယူနေရ**

အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်း ခံထားရသော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ကျောင်းတောင် ကျေးရွာမှ ကိုစည်သူအောင်သည် သွေးအန်သဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေဆေးရုံ၌ အရေးပေါ် ဆေးကုသမှု ခံယူနေရသည်။ ကိုစည်သူအောင် သွေးအန်ခြင်းသည် တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးစဉ်ကာလအတွင်း နှိပ်စက်မှုများကြောင့် ဖြစ်သည်



ဟု ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးမောင်သောင်းအေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ မတ်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ပန်းမြောင်းကျေးရွာနှင့် ကျောင်းတောင်ကျေးရွာကြားရှိ သပေါ့စာတဲစုတွင် ငှက်ဖျားမိနေသော လူနာ တစ်ဦးအား မြောက်ဦးဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စဉ် ကိုစည်သူအောင်အပါအဝင် မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ကျောင်းတောင်ကျေးရွာ နာရေးကူညီမှုအသင်းမှ လူငယ် ခြောက်ဦးကို တပ်မတော် ၅၄၀ တပ်ရင်းမှ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သည် အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂ (က)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရပြီး လက်ရှိတွင် စစ်တွေအကျဉ်းထောင်၌ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခြင်းကို ခံထားရသည်။ ကိုစည်သူအောင်သည် သွေးအန်နေသည်မှာ တစ်လခန့် ရှိနေပြီဖြစ်သဖြင့် ထောင်မှခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဆေးကုသမှုခံယူနေရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးမောင်သောင်းအေးမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။

**ကရင်လူငယ်များ ဝေဖန်ဆေးရုံထုတ်ပေးမှုနှင့် တိုက်ခတ်မှုဒဏ်ခံရ**

မြေယာကိစ္စကြောင့် ထောင်တွင်းဖမ်းဆီးတရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရသည့် တောင်သူများကို နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများနှင့်အတူ ထားပေးရန်နှင့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကို ဖိနှိပ်နေခြင်းများအား ရပ်တန့်ပေးရန် ထောင်တွင်း ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းအတွက် ကရင်နီ လူငယ် ခြောက်ဦးသည် တိုက်ပိတ်ခြင်းခံထားရပြီး ထောင်ဝင်စာတွေ့ခွင့်လည်း မရရှိတော့ကြောင်း ၎င်းတို့မှ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့ ရုံးထုတ်ရာတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ လွိုင်ကော်မြို့၊ ကန္တာဟေဝန်ပန်းခြံ၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကြေးရုပ်ထားရှိခဲ့သည့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ် စီမံအဖွဲ့ဝန်ကြီးကို နိုင်ငံရေးရာဇဝတ်ကောင်များ၊ ကရင်နီ အမျိုးသားသစ္စာဖောက်များအဖြစ် ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ပြည်နယ်အစိုးရမှ ကရင်နီ လူငယ်ခြောက်ဦးအား နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ လွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ (၁၀)ဖြင့် တရားစွဲဆို ထားသည်။

**မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် သတ်မှတ် လူဦးရေထက် နှစ်ဆကျော်လက်ခံထားရ**

ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာဥပဒေကို ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ အသက် ၁၈ နှစ်မပြည့်သေးသည့် အမှုရင်ဆိုင်နေရသူများအားလုံးကို လူငယ်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး သင်တန်းကျောင်းတွင် ထားရမည်ဆိုသည့်အချက်ကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံအရ လူနှစ်ရာသာ သတ်မှတ်ထားသည့် မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် လူဦးရေ ၄၈၀ အထိ လက်ခံထားရပြီး နေရာအခက်အခဲ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း အဆိုပါကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကလေးသူငယ် ဥပဒေကို

ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ရာ ယင်းဥပဒေတွင် ကလေးသူငယ်အသက်အရွယ်ကို ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းပြင်ဆင်ချက်အရ အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် အမှုရင်ဆိုင်နေကြရသူများအနက် အသက် ၁၈ နှစ်မပြည့်သေးသူတိုင်းကို လူငယ်သင်တန်းကျောင်းများတွင်သာ ထားရှိရမည်ဆိုသည့်အချက်လည်း ပါဝင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် လက်ရှိနေရာ အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် အလှူရှင်တစ်ဦး၏ လှူဒါန်းမှုဖြင့် သုံးထပ် အဆောက်အအုံတစ်ခုကို ဆောက်လုပ်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါအဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ပြီးပါက လူဦးရေ ၂၀၀ ခန့်ကို ထားရှိသွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထို့ပြင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန လက်အောက်၌ရှိသည့် မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းရှိ လူငယ်များကို နေ့စဉ်ကျွေးမွေးစရိတ်အဖြစ် တစ်နေ့တာ ထမင်း သုံးနပ်အတွက် နိုင်ငံတော်မှ ငွေကျပ်တစ်ထောင် ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိရာ အဆိုပါ ငွေပမာဏမှာ နည်းပါးနေသဖြင့် ငွေကျပ် ၁၅၀၀ ခန့်ရရှိနိုင်ရန် အစိုးရထံသို့ ဆက်လက် တင်ပြတောင်းခံထားကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်စန်းရီမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

**ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ**

**လွတ်တော့သူများ ကလေးစွမ်းဟောင်းကို အာဇာနည်ကြေး လွတ်ပေးမက**

စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ကလေးစစ်သားဟောင်းကို အောင်ကိုထွေးသည် လွတ်ရက်စေသဖြင့် အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ကိုအောင်ကိုထွေးသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ၌ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ (RFA)သတင်းဌာနသို့ ၎င်း၏ ကလေးစစ်သားဘဝ တွေ့ကြုံခဲ့ရမှုများ၊ လူသတ်မှုဖြင့် တရားစွဲခံရမှုများအကြောင်းကို ရုပ်သံအင်တာဗျူးဖြေကြားခဲ့ပြီးနောက် တပ်မတော်မှ နိုင်ငံတော်အကြည်အညိုပျက်စေမှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံခဲ့ရကာ ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ် ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် တရားရုံး၏ စစ်ဆေးမှုကို သပိတ်မှောက်ခဲ့သည့်အတွက် တရားရုံး မထိမဲ့မြင်ပြုမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လပါ ထပ်မံ ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

**ရေသူတောငှမိဗီဗု သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးပျံ့နှံ့ခြင်းခံထား ရသည့် ဝေးပြာသားမွှေးဥဦးကို ဖြစ်ကွတို့ ပျံ့နှံ့တ**

စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေခရိုင်တရားရုံးမှ ရေသူတောင်မြို့နယ်၊ မင်းဖူး

ကျေးရွာမှ ရွာသား နှစ်ဦးဖြစ်သော ဦးမောင်သန်းဖေနှင့် ဦးဝေစိုးထွန်းတို့ကို ပြစ်မှုနှင့်တစ်စုံတစ်ရာညှိစွန်းချက် မရှိ၍ စွဲချက်မတင်ဘဲ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီး ခဲ့ပြီး ညောင်ချောင်း နယ်ခြားစောင့်ရဲစခန်းမှ ရဲအုပ် အောင်ကျော်စိုးမိုးမှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ အမှုဖွင့်လှစ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ပြီး ရှစ်လခန့်ကြာမှ စွဲချက်မတင်ဘဲ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မင်းဖူးကျေးရွာ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်နေ့၌ မရီရီစိုး ကျည်ထိမှန်သေဆုံးခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မင်းဖူး ကျေးရွာသား ဦးမောင်သန်းဖေနှင့် ဦးဝေစိုးထွန်းတို့ကို ပေါက်ကွဲမှုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

**7 July ခံတက်အလေးချီပျံချခင်းပေကာငှာ ဝေထာငှာ ခံမိတုချခင်းခံထားရသည့် ဗကသ ဝေက်တင်းသား ဝွစဉ်း လြတုကေစုသျဖငှာ ပျပန္နည လြတုေပျမာက**

7 July နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ချီတက်အလေးပြုခြင်း ကြောင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် (ငြိမ်းစာစီ)ဥပဒေ ပုဒ် ၁၉ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက် ချမှတ်ခြင်းခံထားရသည့် ဗကသ ကျောင်းသား နှစ်ဦးဖြစ်သော ကိုမင်းသွေးသစ်နှင့် ကိုခန့်မင်းထက်တို့သည် လွတ်ရက်စေ့သဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် အင်းစိန် အကျဉ်းထောင်မှ ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ဩဂုတ်လ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ကမာရွတ်မြို့နယ် တရားသူကြီးမှ 7 July နေ့အထိမ်းအမှတ် လမ်းလျှောက်ချီတက်ရာတွင် ဦးဆောင်ခဲ့သူ လေးဦးဖြစ်သော ကိုမင်းသွေးသစ်၊ ကိုခန့်မင်းထက်၊ ကိုစိုင်းသုဝဏ်နှင့် မအိသီရိကျော်တို့ကို ငြိမ်းစာစီဥပဒေ ပုဒ် ၁၉ ဖြင့် ဒဏ်ငွေ သုံးသောင်းကျပ်စီ ပေးဆောင်စေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကိုစိုင်းသုဝဏ်နှင့် မအိသီရိကျော် တို့သည် ငွေဒဏ် ကျပ်သုံးသောင်းကို ပေးဆောင်ခဲ့သည်။ ကိုမင်းသွေးသစ်နှင့် ကိုခန့်မင်းထက်တို့သည် ဒဏ်ငွေ ပေးဆောင်ခြင်းမရှိသဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက် ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

**ကခိဉစုရွာငှအေရူးလးပွားသူ မဆိုငှးပုန ရကေစု သျဖငှာ လြတုေပျမာက**

ကချင်စစ်ရှောင်အရေး တေးသရုပ်ဖော်မှုကြောင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော မဆိုင်းနူးပန်သည် လွတ်ရက်စေ့သဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် မြစ်ကြီးနားအကျဉ်းထောင်မှ လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင်

မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် တရားရုံးမှ အဆိုပါ တေးသရုပ်ဖော်မှုကြောင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်(ငြိမ်းစာစီ)ဥပဒေ ပုဒ် ၁၉ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသော မဆိုင်းနူးပန်နှင့် ကိုပေါလုတို့ နှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက် ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ကို အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့တွင် တရားသူကြီးကို ချိန်ခွင့်ပျက်ပေးခဲ့သည့်အတွက် ကိုပေါလုသည် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်အပြင် နောက်ထပ် ထောင်ဒဏ် သုံးလ ထပ်မံ ချမှတ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။

**စရဖတပြီပဝညုပသကခံရမးဝွငှပထွကရ၍ တရားစြဆိုချခင်း ခံထားရသည့် ရခိုရွာငယ တရားေသလြတုေပျမာက**

စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေခရိုင်တရားရုံးမှ စစ်ဘက်ရေးရာလုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ (စရဖ)မှ တပ်ကြပ်ဝင်းထိုက်(ခေါ်) ဖိုးလုံးလုပ်ကြံခံရမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသော ရခိုင်လူငယ် ကိုရဲဇော်(ခ) ရဲကျော်သူကို အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ရာ အပြစ်မရှိသဖြင့် တရားသေလွတ်ပေးလိုက်သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေမြို့၊ ဝက်ဘာကွင်း၌ ကိုဖိုးလုံး (ခ) ဝင်းထိုက်သည် မိသားစု နှင့်အတူ ပွဲဈေးတန်းတွင် ဈေး ဝယ်နေစဉ် အမည်မသိ သေနတ်သမားတစ်ဦး၏ သေနတ်ဖြင့် လုံကြံသတ်ဖြတ် ခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ ထိုအမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီမှ ကိုမေယုထွန်း(ခ)ဇော်ဝင်း၊ ကိုအောင်ချေ(ခ) အောင်ဇော်လင်း၊ ကိုခိုင်ဘိုဘို(ခ) ခိုင်သော်တို့ သုံးဦးကို ပထမ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုရဲကျော်သူ (ခ) ကိုရဲဇော်ကို ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ၌ ကျင်းပ နေသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားတွင် ဖမ်းဆီးခဲ့ သည်။

ကိုမေယုထွန်း (ခ) ဇော်ဝင်း၊ ကိုအောင်ချေ (ခ) အောင်ဇော်လင်း၊ ကိုခိုင်ဘိုဘို(ခ) ခိုင်သော်တို့ သုံးဦးကို တရားလိုဘက်မှ စွပ်စွဲထားသည့် အချက်အလက်များ ခိုင်လုံမှုမရှိသဖြင့် စစ်တွေခရိုင်တရားရုံးမှ ဇူလိုင်လ အတွင်း၌ စွဲချက်မတင်ဘဲ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ကိုရဲကျော်သူ (ခ) ရဲဇော်ကိုမူ အမှုအပေါ် ထုချေရန် လိုအပ်သည့်အတွက် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂ (၂) အရ စွဲချက်တင်ခဲ့ပြီး ဆက်လက် စစ်ဆေးခဲ့ရာမှ အပြစ်မရှိ ကြောင်း အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

# နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

ဝေဟနတော့စစ်နယ်ပယ် ပစ္စည်းကိစ္စတော်ဝင် ဝေဒသခံ ခုခံမှုစဉ်း ကိစ္စနှင့်

စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ သရက်တပင်ကျေးရွာနှင့် ဒေါင်းတောင်ယိုးကျေးရွာ ကြားရှိ ရန်ကုန်-စစ်တွေ ကားလမ်းမကြီးပေါ်တွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နောက် တပ်မတော်သားများမှ ကျေးရွာများအတွင်းသို့ ပစ်ခတ်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ကျေးရွာ လေးရွာမှ ဒေသခံ ခုနှစ်ဦး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ကျည်ထိမှန်ခဲ့သူ ခုနှစ်ဦးမှာ ကျောက်တော်မြို့နယ် သရက်တပင်ကျေးရွာမှ နှစ်ဦး၊ ရွှေတလှည်းကျေးရွာမှ နှစ်ဦး၊ ကျောက်တစ်လုံး ကျေးရွာမှ နှစ်ဦးနှင့် ရောကျေးရွာမှ တစ်ဦးတို့ဖြစ်ကြ သည်။ သရက်တပင်ကျေးရွာမှ ဒဏ်ရာရရှိသူများ အနက် အသက် သုံးနှစ်အရွယ် ကလေးငယ်တစ်ဦးပါဝင်ပြီး ကျန်သည့်ရွာသားများသည် အသက် ၁၆ နှစ်မှ ၅၀ နှစ်ဝန်းကျင် ရှိ အမျိုးသမီး နှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသား လေးဦးတို့ဖြစ်ကြသည်။

တပေတာ့စစ်နယ်ပယ် ဝေဒသခံအားဖြင့် ဝေဒသခံအားဖြင့် သည့် ဝေဒသခံအားဖြင့် ဝေဒသခံအားဖြင့် ဝေဒသခံအားဖြင့်

ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော် တပ်မ ၃၃ နှင့် တပ်မ ၅၅ တို့မှ ခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံခဲ့ရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ရွာဟောင်းတော ကျေးရွာမှ လယ်သမားနှစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးထွန်းကျော်သိန်း နှင့် ဦးစံအောင်သိန်းတို့သည် ယင်းနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ယင်းနေ့တွင် ရွာဟောင်းတော ကျေးရွာအနီး မကျားတောင်ခြေ၌ ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အတွက် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းမှ အနီးအနားရှိ လယ်ကွင်းတွင် ကောက်စိုက် ပြီး ရွာသို့ပြန်လာသော ဦးထွန်းကျော်သိန်းနှင့် ဦးစံအောင်သိန်းတို့ကို ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မိုင်းခွဲသည့်အကြောင်းကို မေးမြန်း၍ ရိုက်နှက်ခြင်း ခံခဲ့ ရသည်ဟု ဦးထွန်းကျော်သိန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ လယ်သမားနှစ်ဦးကို တပ်မတော်သားများမှ ခေါ်ဆောင် သွားခြင်းမရှိကြောင်း အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းဦးစီး ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းဇော်ဦးမှ ငြင်းဆိုခဲ့သည်။



**ဘီးလင်းပစ်နယ် ဘောဇာနီးတော်ကြောအုပ္ပု**  
**ဒေသခံမိတ် မဲပေးခြင်းမရရှိ**

လုံခြုံရေးအကြောင်းပြချက်ကြောင့် ၂၀၂၀ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မွန်ပြည်နယ်၊ ဘီးလင်းမြို့နယ်၊ ဘောဇာနီး ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဒေသခံများသည် မဲပေးခွင့် မရရှိကြောင်း မွန်ပြည်နယ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရှိရသည်။ ယခုတစ်ကြိမ်နှင့်ဆိုလျှင် ဘောဇာနီးကျေးရွာအုပ်စုသည် မဲပေးခွင့်ရရှိခြင်းမရှိသည်မှာ သုံးကြိမ်မြောက်ရှိသွားပြီ ဖြစ်သည်။ ကျေးရွာငါးရွာပါဝင်သော ဘောဇာနီးကျေးရွာ အုပ်စုသည် ကရင်အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်၏ ထိန်းချုပ်မှုအောက်တွင်ရှိသည်။ မွန်ညီညွတ်ရေးပါတီ၏ တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး(၁) ဦးနိုင်လယ်တို့မှ ဒေသတစ်ခုကို ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့် မပြုခြင်းသည် တိုင်းရင်းသားဦးရေ များစွာရှိခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပြီး ထိုအခြင်းအရာသည် တိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများအတွက် ဆိုးရွားသော သက်ရောက်မှုကို ဖြစ်စေသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

**ဆင်သေပြင်ကျေးရွာအနီးတွင် ငါးရက်ကျေဖာက တိုက်ဆက်ပျက်စီးခြင်းအနီးတွင် ငါးရက်ကျေဖာက တိုက်ဆက်ပျက်စီးခြင်းအနီးတွင်**

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ ဆင်သေပြင် ကျေးရွာအနီးတွင် တပ်မတော်နှင့် ရက်ရှည်တပ်မတော် (AA) တို့အကြား ဩဂုတ်လ ၂၉ ရက်နေ့မှ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့အထိ ငါးရက်မြောက်ဆက်တိုက် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား ခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် ဆင်သေပြင်ကျေးရွာ မှ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ် မောင်မီးဂျားသည် သေနတ် ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ မောင်မီးဂျားအား ဘူးသီးတောင်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

**ကြတိုင်းပစ်နယ်အကြောင်း ကား ခုနှစ်စီး မီးရှို့ခံရ**

စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့မှ ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း၊ မူဆယ်ခရိုင်၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ နမ့်ကွတ်ကျေးရွာအတွင်းတွင် ကား ခုနှစ်စီးကို မီးရှို့ ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထို့ကြောင့် ကားပေါ်တွင် တင်လာ သည့် ပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ထိုကားမီးရှို့ ခဲ့မှုတွင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ကားမီးရှို့ခဲ့သည့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့သည် စစ်ဝတ်စုံများဝတ်ဆင်ကာ ပလောင်စကား ပြောဆို ကြောင်းသိရှိရသည်။

**သီပေါပစ်နယ်အနီးတွင် အမိန့်သား တစ်ဦး သေနတ်ခွဲရ**

စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ သီပေါမြို့၊ ပန်းတိမ်တောင်ရပ်ကွက်၊ ဘိုးတော်ကျောင်း အနီးတွင် အသက် ၅၀ ဝန်းကျင်ခန့်ရှိ ဦးဇော်တိကဆိုသူ

အမျိုးသား တစ်ဦးသည် သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်းခံခဲ့ရ သည်။ ဦးဇော်တိက ဇယ်ခုံတွင် ဇယ်တောက်နေစဉ် အမည်မသိ အမျိုးသား တစ်ဦးမှ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မည်သည့်အဖွဲ့မှ ပစ်ခတ်သည်ကို သိရှိရခြင်းမရှိကြောင်း၊ မည်သည့် ကိစ္စကြောင့် ပစ်ခတ်သည်ကိုလည်း အတိအကျ မသိရှိရကြောင်း နယ်စည်းမခြား ပရဟိတ အသင်း (သီပေါ)မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

**ကရင်ပျံပညာဖြင့် အရဟန်း ခုနှစ်ဦး**  
**သေဆုံးစေမေးပုဒ် တပေတည်း ခုနှစ်ဦးကို**  
**ထောင့်ထု အဖွဲ့၂၀ ခံစွာ**

ကရင်ပြည်နယ်၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်၊ အနန်းကွင်း ကျေးရွာ၌ အရပ်သား ခုနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ် တစ်ခုတွင် တာဝန်ရှိသူ တပ်မတော်သား နှစ်ဦးကို စစ်တရားရုံးမှ စစ်ပြေးမှု၊ မူးယစ်မှု၊ လက်နက်ခဲယမ်းမှု တို့အတွက် ထောင်ဒဏ် အနှစ်၂၀ ချမှတ်ခဲ့ပြီး လူသတ်မှု အတွက် အရပ်ဘက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရ သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့တွင် ကြာအင်း ဆိပ်ကြီးမြို့နယ်၊ အနန်းကွင်းကျေးရွာတွင် နေအိမ် နှစ်လုံးပေါ်၌ အိပ်ပျော်နေသည့် မိသားစု နှစ်စုကို အကြောင်းပြချက်မရှိဘဲ ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ ကလေးငယ် တစ်ဦး အပါအဝင် အရပ်သား ခုနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

**KIA မှ ဖမ်းဆီးထားသည့် လီဆူ တိုင်းရင်းသား**  
**ကိုးဦးကို ပျံပေးတပေး**

စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(KIA)မှ တောင်ယာမှ ပြန်လာကြသော ပိုင်းမော်မြို့နေ လီဆူတိုင်းရင်းသား ကိုးဦးကို ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့ သည်။ ၎င်းတို့ကို KIA တပ်ရင်း (၃) လက်အောက်ခံအဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**ပလကပ်ပစ်နယ်အနီးတွင် မိုင်းနင်းမိ၍ အမိန့်သား**  
**တစ်ဦးပျံပေး အမိန့်သား တစ်ဦး ဒဏ်ရာ**

စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလကပ်မြို့နယ်၊ နမဒါကျေးရွာမှ ဒေါ်စိုးရှင်နှင့် ဦးမောင်ဘု တို့သည် မိုင်းနင်းမိ၍ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦး အပါအဝင် နှစ်မဒါကျေးရွာသား ခြောက်ဦးသည် မျှစ်ခူးရန် သွားရာမှ မိုင်းနင်းမိ၍ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**မင်းပျံပေးပစ်နယ်အနီးတွင် မိုင်းပေါက်ကြီးမင်းကော့**  
**အရဟန်း သုံးဦးဒဏ်ရာ**

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်၊ အောင်ဒိုင်ကျေးရွာအနီးတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် အရပ်သား သုံးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ သည်။ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အောင်ဒိုင်ကျေးရွာသား သုံးဦးသည် ကျေးရွာအနီး နွားကျောင်းသွားစဉ် မိုင်းနင်းမိပြီး ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားကာ သုံးဦးလုံး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူသုံးဦးမှာ အောင်ဒိုင်ကျေးရွာမှ ဟူစင်ချော်ရို ဆွေဒုလ္လာမိန်နှင့် မာမောက်ရော်ဖီးတို့ ဖြစ်ကြပြီး ၎င်းတို့သုံးဦးသည် အသက် ၁၆ နှစ်ဝန်းကျင် ရှိသူများ ဖြစ်ကြောင်း အောင်ဒိုင်ကျေးရွာတာဝန်ခံ ဦးရွှေလှအောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူ သုံးဦးသည် မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ မြောင်းဘွေတိုက်နယ် ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်၍ ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိ သည်။

**ရခိုင်ပြည်နယ် အမဲဖမ်းခံရမှုများနှင့် ဆက်စပ်၍ အရေးယူရန်အတွက် အစိုးရ၏ ဝန်ဆောင်ခံရမှုများ**

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်နှင့် မြေပုံမြို့နယ်တို့တွင် စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ တစ်ညအတွင်း အရပ်သား သုံးဦး သတ်ဖြတ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ သေဆုံးသူများမှာ အမ်းမြို့နယ် မဲလက်မောင်းကျေးရွာမှ ဦးခိုင်၊ သဲကမ်းထောင်းကျေးရွာမှ မောင်လုံးနှင့် မြေပုံမြို့နယ် ကမ်းထောင်းကြီးမြို့မှ ဦးညီညီထွေးတို့ဖြစ်ကြသည်။ အဆိုပါ အရပ်သား သုံးဦးအား ရက္ခိုင့် တပ်မတော်(AA)မှ သတ်ဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့မှာ AA အား ထောက်ခံအားပေးမှုမပြုဘဲ ရိုးသားစွာ လုပ်ကိုင် စားသောက်နေသူများဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်မှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ ထုတ်ပြန်သကဲ့သို့ ၎င်းတို့ သုံးဦး သတ်ဖြတ်ခြင်းခံရမှုသည် AA နှင့်သက်ဆိုင်မှု မရှိကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ သတ်ဖြတ်မှုမျိုးကို ယခင်က

တပ်မတော်မှ လုပ်ဆောင်မှုများရှိခဲ့သဖြင့် တပ်မတော်၏ လက်ချက်သာ ဖြစ်နိုင်ကြောင်း AA ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ခိုင်သုမမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

**စစ်ရေးအခြေအနေအထားနှင့် RCSS မှ တာဝန်ယူခြင်းအပေါ် အရပ်သားများ၏ ဝန်ဆောင်ခံရမှုများ**

စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ(RCSS)မှ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ သီပေါမြို့နယ်၊ မန်းလှိုင်ရွာမှ တာဝန်ခံ အရပ်သား ၁၀ ဦးကို စစ်မှုထမ်းရန်အတွက် ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ သည်။ ထိုသို့ဖမ်းဆီး ရာတွင် စစ်မှုထမ်းရန် ငြင်းဆိုခဲ့သဖြင့် တာဝန်ခံအရပ်သား တစ်ဦးကို ရိုက်နှက်ခဲ့ပြီး ကျန်တစ်ဦး

၏ လက်များကို ချည်နှောင် ထားခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၌ RCSS တွင် စစ်မှုထမ်းရန် မဲနှိုက်ရွေးချယ်ခဲ့ရာ အသက် ၂၀ နှစ်မှ အသက် ၃၇ နှစ်ရှိ တာဝန်ခံအရပ်သား ၁၀ ဦးသည် ရွေးချယ်ခြင်းခံခဲ့ရသော်လည်း ၎င်းတို့သည် စစ်မှုထမ်းရန် ငြင်းပယ်ခဲ့ကြသည်။

**ရခိုင်ပြည်နယ် နေရာသုံးခု၌ ပစ္စည်းဖျက်ဆီး နှိမ်နင်းမှုများနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ**

စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်-ရသေ့တောင်မြို့နယ်အစပ်၊ မြောက်ဦး မြို့နယ် ရွာဟောင်းတောနှင့် ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ဒက်ဖြူကျေးရွာနှင့် တောင်ဗွေကျေးရွာအကြားတွင် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ဒက်ဖြူ ကျေးရွာမှ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဒက်ဖြူကျေးရွာတွင် တပ်မတော် တပ်မ ၅၅ မှ ကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးဖြင့်ပစ်ခတ်၍ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး လက်နက်ကြီး ကျည်ထိမှန်၍ ဇနီး မောင်နှံနှစ်ဦးဖြစ်သော ဒေါ်မိုးနီခိုင်နှင့် ဦးမောင်ကျော်သိန်း တို့ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရွာသား ၂၅ ဦးကို ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ညနေပိုင်း အချိန်တွင် ၎င်းတို့ကို ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။

**နမ့်ခမ်းမြို့၌ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှ အရေးယူခြင်းအား ဖမ်းဆီးခံရမှုများနှင့် ရိုက်နှက်ခြင်း**

စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ နမ့်ခမ်းမြို့၌ ဒေသတွင်း ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှ နမ့်ခမ်းမြို့၊ ပေါက်နေ ကွက်သစ်ရပ်ကွက်နေ ဦးညီမောင်စံ၏ ခြံအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ဦးညီမောင်စံအား လက်ထိပ်ခတ်၍ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကာ ရိုက်နှက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ရိုက်နှက်ပြီးနောက် ဦးညီမောင်စံ၏ မိသားစုဝင်များအား တစ်နာရီအတွင်း ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းဖြင့် လာရောက်ရွေးယူရန် ဖုန်းဆက်ခဲ့သည်။ ဦးညီမောင်စံသည် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းပြုသူဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါ ငွေများအား ချေးယူ၍ ပေးလိုက်ရသည်ဟု ဦးညီမောင်စံ၏ သမီးဖြစ်သူမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဦးညီမောင်စံသည် ရိုက်နှက်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့၍ နမ့်ခမ်းပြည်သူ့ ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့ရသည်။ ဦးညီမောင်စံ သည် ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့နှင့် အဆင်မပြေမှုတစ်စုံတစ်ရာ မရှိသော်လည်း လွန်ခဲ့သည့် လအနည်းက ဦးညီမောင်စံထံ မိတ်ဆွေတစ်ဦးမှ ဆိုင်ကယ်လာရောက် ပေါင်နံရာ အဆိုပါဆိုင်ကယ်သည် ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့နှင့် ပတ်သက် ဆက်သွယ်သည့် လူငယ်တစ်ဦး၏ အခိုးခံရသည့် ဆိုင်ကယ်ဖြစ်နေသည့်အတွက် အဖမ်းခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်

ကြောင်း ဦးညီမောင်စံ၏ သမီးဖြစ်သူမှ ထပ်မံ ပြောကြားခဲ့သည်။

**တပေတော့ ပစ္စုတုဗျဒေဝေဗုကာဝု ကားသမား တစုဦး ကံညိုမွန် ဒဏ္ဍာရ**

စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ မူဆယ်မြို့ဘက်မှ ပြန်လာသည့် ကားတစ်စီးကို ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ဟိုနောင်ကျေးရွာအနီးတွင် သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယာဉ်မောင်းဖြစ်သူကိုအားတီသည် ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ကားကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ပြီးနောက် ကိုအားတီကို မြေကြီးပေါ်တွင် မှောက်ခိုင်းထားပြီး ကားကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ကိုအားတီသည် ကွတ်ခိုင်ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့ရသည်။ ကွတ်ခိုင်ဆေးရုံတွင် တပ်မတော်မှ ကိုအားတီကို လာရောက်တောင်းပန်ခဲ့ကြောင်း ကိုအားတီမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

**ဘူးသီးတောင်မြို့ မိုင်းထိမှုနဂါး ဝေဗုဗောဏ္ဍနားဝေက်ာဝုးသား သံဃာဦး ဒဏ္ဍာရ**

စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် တင်းမကျေးရွာအုပ်စု၊ ကျွဲရိုင်း (နတလ) စံပြကျေးရွာ စာသင်ကျောင်း အနောက်ဘက် လယ်ကွင်းပြင်တွင် မိုင်းပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် ခြောက်တန်းကျောင်းသား သုံးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ထိုကျောင်းသား သုံးဦးအနက် ဒဏ်ရာပြင်းထန်သည့် အသက် ၁၂ နှစ်အရွယ် မောင်ခိုင်မင်းသိန်း ကို ဘူးသီးတောင်ဆေးရုံမှတစ်ဆင့် မောင်တောဆေးရုံသို့ ယူဆောင်လာခဲ့ပြီး လက်ချောင်းများကို ဖြတ်လိုက်ရကြောင်း ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးကျော်ဖြူမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

အခြားဒဏ်ရာ ပြင်းထန်သည့် ကျောင်းသားတစ်ဦး ဖြစ်သော အသက် ၁၂ နှစ်အရွယ် မောင်ငြိမ်းချမ်းအောင်သည် နားရွက်နှင့် ရင်ဘတ်တွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် ဆေးရုံတွင် ခွဲစိတ်ကုသမှု ခံယူခဲ့ရသည်။

**နမ္မန္တဝိက္ခုပြုဗုကာဝု အရယူးတစုဦး ဝေသဆုံး၊ ဗွစုဦး ထိခိုက် ဒဏ္ဍာရ**

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ပလောင်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်အတွင်းတွင် တပ်မတော်နှင့် တအာင်း (ပလောင်)အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (PSLF/TNLA)တို့ကြား တိုက်ပွဲများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့၌ လက်နက်ကြီးကျည် ကျေးရွာအတွင်းသို့ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သည့်အတွက် ဘုရားကြီး ကျေးရွာအုပ်စု၊

ပန်တူဦးကျေးရွာမှ အသက် ၆၅ နှစ်အရွယ် ဦးအိုက်ထွန်းသည် ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ပရဟိတ ဦးအိုက်ထွန်းအား လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များမှ သွားရောက်ခေါ်ဆောင်ရန်ကို တပ်မတော်မှ လုံခြုံရေး အခြေအနေအရ ပေးမသွားသည့်အတွက် ဦးအိုက်ထွန်းသည် ဆေးကုခွင့်မရရှိဘဲ သွေးလွန်ကာ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် တိုက်ပွဲအတွင်း ရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးကျည် အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးတို့သည်လည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိထားပြီး ၎င်းတို့ကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်နိုင်ရန် စီစဉ်နေစဉ်တွင် ဦးအိုက်ထွန်း သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**နေအိမ်အကြွေး ဝင်ရောက်ကွစွတု၍ စစ္စားဟောင်း တစုဦး ဝေသဆုံး**

စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် အမည်မသိ လူနှစ်ဦးမှ နေအိမ်အတွင်း ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်၊ ရူးစံပြကျေးရွာတွင်နေထိုင်သော စစ်သားဟောင်းတစ်ဦး သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ သေဆုံးသွားခဲ့သူသည် အသက် ၅၀ ကျော်အရွယ် ဦးမျိုးနိုင်ဆိုသူ ဖြစ်သည်။

**ဝေက်ာကတော့မြို့ တိုကြွဗုဖွား၍ အရယူး တစုဦးဝေသ၊ ဝေဗုဗောဏ္ဍနား ဒဏ္ဍာရ**

စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်း တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့် တပ်မတော်(AA) တို့ ကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှုကြောင့် အရပ်သား တစ်ဦးသေဆုံးပြီး ခြောက်ဦးထိခိုက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ထိုတိုက်ပွဲကြောင့် ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ကံသုံးဆင့်ကျေးရွာမှ အသက် ၇၀ ကျော်အရွယ် ဦးနီထွန်းသည် နေအိမ်အတွင်း လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲ၍ ခြေထောက်ဒဏ်ရာရရှိကာ ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စဉ် သွေးလွန်၍ လမ်းတွင် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ အလားတူ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ သင်္ဂီန ကျေးရွာနှင့် စံပယ်လှကျေးရွာ၌ နေအိမ်အတွင်း လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲ ခဲ့သည့်အတွက် အရပ်သား ခြောက်ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။

**ဝေက်ာကတုဗုဖစမိဗုနုဗုဗု အမညုသိလူတစုဗု ဖမးဆီး ဝေဝေဆေးဗုးသညု ဝေသဆံတစုဦး ဝေသဆုံးလိက ဗုနုညု ဝေဗုဗု**

စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် အမည်မသိလူတစ်စုမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ ကျောက်ကြီးပြင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မော်ဖျားကျေးရွာနေ ဦးဖြူချေကို စက်တင်ဘာလ ၁၆



ရက်နေ့တွင် ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးလျက် ပြန်လည် တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ဦးဖြူချေသည် ခုံးကျွန်းချေကျွန်းမြစ်တွင် ငါးဖမ်းနေစဉ် အမည်မသိ လူ ၁၆ ဦးခန့်မှ Speed Boat နှစ်စီးဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည် ကို ဦးဖြူချေ၏ သားဖြစ်သူ ကိုဖြူတင်ဦးမှ မြင်တွေ့ ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

**မိုင်းပဲခူးဒေသခံအိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့မှ သေဆုံးသွားသည့် အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များကို တစ်စုတည်းက စစ်ဆေး**

စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော် ခြေလျင် တပ်ရင်း ၁၂၇၈ မှ တပ်သားများသည် ရှမ်းပြည်နယ်၊ မိုင်းပျဉ်း မြို့နယ်၊ မိုင်းပူးလုံအုပ်စု၊ လွန်းကျောက် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး စိုင်းစန္ဒာနှင့် ဒေသခံ စိုင်းအောင်ဇေယျတို့ကို နေအိမ်အထိ လာရောက် ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA)၏ တပ်စခန်း ဟောင်းကို တပ်မတော်မှ တွေ့ရှိပြီးနောက် ၎င်းတို့အား လာရောက်ခေါ်ဆောင် စစ်ဆေးခြင်း ဖြစ်သည်ဟု လွန်းကျောက်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး စိုင်းစန္ဒာမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ ၎င်းအား ခြေထောက်နှင့်ကန်ခြင်း၊ ခေါင်းအား ရိုက်ခြင်း၊ ပခုံးကို ဓားဖြင့်ထိုးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု စိုင်းစန္ဒာမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား နှစ်နာရီကြာ ခေါ်ယူစစ်ဆေးခဲ့ပြီးနောက် ကြီးဖြင့်ချည်ကာ နေအိမ်သို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။ စိုင်းစန္ဒာ သည် ရိုက်နှက်ခံထားရသည့်ဒဏ်ကြောင့် စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျိုင်းတုံမြို့သို့ သွားရောက်၍ ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့ရ သည်။

**ကံညိုမွန်ရွှေ ရေထဲကျသွားသည့် ရေသုတေသနပရိသတ်များကို ရေစိုင်းခေါင်းတိုင်းဖြတ်မှု ဂြာသား တစ်စုတည်းက စစ်ဆေးလျက် ငျပုလူ့ပညာ ကြေးမြီ**

ကျည်ထိမှန်၍ ရေထဲကျသွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ရေစိုင်းချောင်းကျေးရွာမှ ကူးတို့သည် ဦးမောင်ငယ်ကို စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် အခင်း ဖြစ်ပွားရာနေရာအနီးမှ သေဆုံးလျက် ပြန်လည် တွေ့ရှိခဲ့ သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် အမျှက်တောင် ကျေးရွာကို ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဦးမောင်ငယ်အား ခေါ်သဖြင့် စက်တပ်လေ့ဖြင့် သွားရောက်စဉ် နှစ်ဖက်တိုက်ပွဲကြားညှပ်ပါသွားပြီး သေနတ်ထိမှန်၍ ရေထဲကျ သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

**ဘူးသီးတောဖြင့် ပစ္စည်းဖောက်ခွဲမှု အရပွား တစ်စုတည်း ကံညိုမွန်ရွှေသေဆုံး ၊ တစ်စုတည်း ဒဏ်ရာ**

စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ သပိတ်တောင်ကျေးရွာနှင့် ကင်းချောင်းကျေးရွာအကြားရှိ တံတားအနီးတွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ သွားရောက်စဉ် မိုင်းပေါက်ကွဲမှု တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့၍ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ပစ်ခတ်မှု ကြောင့် သပိတ်တောင်ကျေးရွာမှ ဦးအုကော်ရီးမံသည် ကျည်ထိမှန်သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အမျိုးသမီး တစ်ဦးလည်း ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

**နမူနာကြီးဖုန်းကား ကေလေး တစ်စုတည်း ကံညို ထိမှန်**

စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ နမ့်ဆေးကျေးရွာအတွင်း လက်နက်ကြီး ကျသဖြင့် အသက် ၉ နှစ်အရွယ် စိုင်းသူဇာသည် ကျည်စများထိမှန်ခဲ့သည်။ လက်နက်ကြီး ကျည်စ ထိမှန်ခဲ့သည့် စိုင်းသူဇာသည် တတိယတန်း တက်ရောက်နေသည့် ကျောင်းသားဖြစ်သည်။

**ကြွေပိုင်လမ်းဖွင့်၊ မေတ္တာရွာ၌ မိုင်းပူးပေါ်ကြို၍ အရပွားတစ်စုတည်း ဒဏ်ရာ**

စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ မော်ဟန်ရွာ၌ မိုင်းပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး အသက် (၂၆)နှစ်အရွယ် အရပ်သားတစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ကွတ်ခိုင်ဒေသတွင် သြဂုတ်လ ၁၅ ရက်မှ စက်တင်ဘာလ ဆန်းအထိ ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ပွဲကြောင့် နှစ်ကြိမ်တိုင် စစ်ဘေးရှောင်ခဲ့ရသည့် မော်ဟန်ရွာတွင် စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်နေ့၌ မိုင်းတစ် လုံးပေါက်ကွဲ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မိုင်းဒဏ်ရာရရှိသူ အမျိုးသားသည် ကွတ်ခိုင်မြို့ ပြည်သူ့ ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်၍ ဆေးကုသမှု ခံယူ လျက်ရှိသည်။

**ကော်ဘာကတော့ဖြင့် မွပ်စွဲပိုးရခြင်းသည့် အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များကို စစ်ဆေးလျက် ငျပုလူ့ပညာ ဒဏ်ရာ**

စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ချောင်းတူကျေးရွာအနီး၌ မိုင်းပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အမျိုးသမီးတစ်ဦး ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူ အမျိုးသမီးသည် ဒေါ်သန်းသန်းနုဖြစ်ပြီး ချောင်းတူကျေးရွာအနီးရှိ တောင်ပေါ်သို့ မျှစ်ချိုးသွားရာတွင် မိုင်းနင်းမိပြီး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေါ်သန်းသန်းနု၏ ဘယ်ဘက် ခြေထောက် ခြေချင်းဝတ်ခန့်မှနေ၍ ဖြတ်ခဲ့ရပြီး ဘယ်ဘက်လက်တွင်လည်း လက်ချောင်းများ ဖြတ်ခဲ့ရ သည်။ ထို့ပြင် မျက်နှာနှင့် ခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်း တချို့တွင်လည်း မိုင်းစများ ထိမှန်ခဲ့သည်။

**မင်းဥပဒေစာချုပ်အရ တစ်ဦးချင်း အစီအစဉ်အရ အစီအစဉ်အရ အစီအစဉ်အရ**

စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း တစ်ခုမှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်၊ တံခွန်တိုင် ကျေးရွာမှ ဦးစိန်အေးသာ၊ ဦးမောင်လှအောင်နှင့် ဦးညီညီအောင်တို့ကို အဓမ္မအလုပ်စေခိုင်းခဲ့သည်ဟု ကာယကံရှင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းမှ တံခွန်တိုင်ကျေးရွာမှ ကုလားမတောင် ကျေးရွာသို့အသွား ချောင်းကို ဖြတ်ကူးရာတွင် ၎င်းတို့ကို ခေါ်ယူ၍ အကြိမ် လေးဆယ်ခန့်ချောင်းကို ဖြတ်ကူး၍ ပစ္စည်းများ သယ်ဆောင်ခိုင်းခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ၎င်းတို့သည် အကြောင်းငွေ တစ်စုံတစ်ရာ ရရှိခဲ့ခြင်းမရှိပါ။

**ရေသုတေသန အဖွဲ့အစည်းတို့မှ အစီအစဉ် အကျဉ်းချုပ်**

စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရေသုတေသနမြို့နယ်၊ အင်္ဂုမော်ရှိ အလံရှားဝါး ဇက်ဆိပ်ကမ်းအနီးတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖရဲစိုက်ခင်းအတွင်း ခြံပြုပြင်နေသည့် တောင်သူ ဦးကျော်ဝင်းသည် ကျည်ထိမှန် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် အင်္ဂုမော်ရွာအနီး ဆိပ်ကမ်းကို ဆိုက်ကပ်မည့် တပ်သင်္ဘောတစ်စီးကို ရက်စွဲတပ်မတော်(AA)မှ ဗုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု တပ်မတော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

**အရပ်ရပ်တွင် ရဲတပ်စဉ် ခိုကွယ်နေခြင်း၊ အရပ်ရပ် တစ်ဦးချင်း သေဆုံး တစ်ဦးချင်း**

စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းအနောက်ခြမ်း၊ ပြည်ခရိုင်၊ ပန်းတောင်းမြို့နယ်၊ ဥသျှစ်ပင်မြို့၊ ရတနာပုံ ရပ်ကွက် ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းနံဘေးတွင် ရဲတပ်သား တစ်ဦးနှင့် အရပ်သား နှစ်ဦးဖြစ်သည့် ကိုဖိုးခင်လှနှင့် ကိုနေလင်းထွန်းတို့ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ရဲတပ်သားမှ ဓားဖြင့်ထိုးခဲ့သောကြောင့် ကိုဖိုးခင်လှ သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး ကိုနေလင်းထွန်းသည် ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။ သေဆုံးသူ ၏ မိသားစုဝင်များ၏ ပြောဆိုချက်အရ ရဲတပ်သား တစ်ဦး နှင့် အရပ်သား ရှစ်ဦးတို့သည် ပုသိမ်-မုံရွာလမ်းဆုံအနီးရှိ စားသောက်ဆိုင်တွင် ဝိုင်းဖွဲ့ အရက်သောက်ရာ ငွေရှင်းရန် ပြောဆိုစဉ် ယင်းရဲတပ်သားသည် ဆိုင်မှ ထွက်ခွာသဖြင့် လိုက်ခေါ်ရာမှ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရ သည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ဥသျှစ်ပင်နယ်မြေ ရဲစခန်းတွင် ကိုနေလင်းထွန်းမှ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၊ ၃၂၄ တို့ဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်းသိရှိရသည်။

**စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မိုင်းငေါ့မြို့နယ်ခွဲ၌ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦးသည် လက်ဖက်ခြံအတွင်း၌ အလုပ်လုပ်နေစဉ် လက်လုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာ ရရှိသူ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦးသည် မိုင်းငေါ့မြို့နယ်ခွဲ၊ ချိုးသစ်ကျေးရွာမှ မိုင်းအောင်မျိုးဝင်းနှင့် နန်းအေးဖြူဝင်း တို့ဖြစ်ကြသည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပတ်ခန့်ကလည်း ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်အထက်ဘက်မှ ရွာတစ်ရွာ၌ မိုင်းထိ၍ သံဃာတော် တစ်ပါး ပျံလွန်တော်မူခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။**

စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မိုင်းငေါ့မြို့နယ်ခွဲ၌ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦးသည် လက်ဖက်ခြံအတွင်း၌ အလုပ်လုပ်နေစဉ် လက်လုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာ ရရှိသူ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦးသည် မိုင်းငေါ့မြို့နယ်ခွဲ၊ ချိုးသစ်ကျေးရွာမှ မိုင်းအောင်မျိုးဝင်းနှင့် နန်းအေးဖြူဝင်း တို့ဖြစ်ကြသည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပတ်ခန့်ကလည်း ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ တော့ဆန်အထက်ဘက်မှ ရွာတစ်ရွာ၌ မိုင်းထိ၍ သံဃာတော် တစ်ပါး ပျံလွန်တော်မူခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

**တစ်ဦးချင်း လမ်းပျံ့အဖွဲ့ ခေတ်မီအဖွဲ့အစည်းအရပ်**

စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့တပ်မတော် ခလရ (၄၂၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ပလောင် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ မန်တုံမြို့နယ်၊ တောင်ယာစိုက်ခင်း၌ အလုပ်လုပ်နေကြသည့် ဆိုင်လိန်ရွာသား ၁၃ ဦးကို လမ်းပျံ့အဖွဲ့ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး ထိုနေ့ညနေပိုင်း တွင် ရွာသား ၁၂ ဦးကို ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်တစ်ဦး ဖြစ်သည့် အသက် ၂၀ နှစ်အရွယ် အမျိုးသား တစ်ဦးကို စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့ညပိုင်းတွင် အသက် ၄၅ နှစ်အရွယ် နောက်ထပ်ရွာသားတစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ စစ်သားများမှ ထိုရွာသားများအား တပ်မတော်နှင့် တအာင်းလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA)တို့ကြား ပဋိပက္ခဖြစ် ရာနေရာ၌ ၎င်းတို့၏ရှေ့မှ ကာရံ၍ သွားခိုင်းသည်ဟု သိရှိရသည်။

**မိုင်းငေါ့မြို့နယ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မိုင်းငေါ့မြို့နယ်၊ မိုင်းငေါ့မြို့နယ်**

စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ သည့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်မဲမြို့၊ မိုင်းငေါ့မြို့ နယ်ခွဲ၊ မန်ကောင်းရပ်နေ ဦးကာလိန္ဒာသည် မိုင်းနင်းမိ၍ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ထိုခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဦးကာလိန္ဒာသည် မိုင်းငေါ့ မြို့နယ်ခွဲနှင့် ၁၅ မိုင်ခန့် ဝေးကွာသည့် ကွင်းစလန်းရွာနေ အစ်ကိုဖြစ်သူ ဦးဝိစိန္တာ ကျန်းမာရေး မကောင်းသည့်အတွက် သွားရောက်ကြည့်ရှု စဉ် လမ်းတစ်ဝက်အရောက်တွင် မိုင်းနင်းမိခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ဦးကာလိန္ဒာအား ကျောက်မဲ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။

ဝေက်တဝုတေဘု တုးကြိတြင အရယွး သံးဥးဥး  
ဒထုာရ

စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA)တို့ ကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ကျည်ထိမှန်သဖြင့် ကျောက်တော်မြို့နယ် မီးဝကျေးရွာမှ ဦးသာထွန်းဦး၊ မောင်နိုင်လင်းစိုးနှင့် မီးဝကျေးရွာနှင့် ကပ်လျက်တည်ရှိ သည့် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်၊ မီးဝကျေးရွာသစ်မှ ကိုသောင်းဌေးတို့သည် ဒဏ်ရာ ရရှိသွားခဲ့သည်။ မောင်နိုင်လင်းစိုးသည် ကျောက်တော်ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသ မှုခံယူနေရပြီး ဦးသာထွန်းဦး၏ အခြေအနေ သည် စိုးရိမ်ရသဖြင့် ကျောက်တော်ဆေးရုံမှတစ်ဆင့် စစ်တွေ ဆေးရုံကြီးသို့ ယူဆောင်ခဲ့ရသည်ဟု သိရှိရသည်။

**လယ်ယာမြေအငြင်းပွားမှုများ**

ေယုမာကဦးစီမံကိန်းကြေငါဝဋ္ဋည့  
လယုေယုမက ၄၀၀ ဝေက်တဝုအတြက  
ကာလပေါကေဈေးအတိုင်း ဝေက်တဝုေယုကေး ဝေငြ  
ရရှိရန် ဝေတာဋ္ဌုမ်ား ဝေမေယုာဋ္ဌု

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့တွင်ဖော်ဆောင်မည့် မြောက်ဦးမြို့သစ်စီမံကိန်းအတွက် လယ်မြေဧက ၄၀၀ ကျော်ခန့် ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းလယ်ယာမြေများ၏ လျော်ကြေးငွေကို ကာလပေါက်ဈေးအတိုင်းရရှိရန် ဒေသခံတောင်သူများမှ မျှော်လင့်နေကြသည်။ မြောက်ဦး မြို့မြောက်ဘက်၊ ထမ္မရာဇ်ရပ်ကွက် အပါအဝင် မောင်ရွှီကန်၊ အုပ်စိုက်ကျေးရွာတို့မှ လယ်သမား ၆၅ ဦးပိုင်ဆိုင်သည့် လယ်မြေဧက ၄၃၆ ကျော်တွင် အဆိုပါ မြို့သစ်စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ လယ်ယာစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ် ထွေအုပ်၊ မြို့နယ်စီမံကိန်း ဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများမှ မြို့သစ်စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရန် လျာထားသည့် မြေနေရာသို့ လာရောက်ကာ မြေပိုင်ရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ သည်။ တောင်သူများမှ ၎င်းတို့၏လယ်မြေများအတွက် လယ်တစ်ဧကကို ကာလပေါက်ဈေး သိန်း ၂၀၀ ရရှိရန် တောင်းဆိုကြပြီး ကာလပေါက်ဈေးအတိုင်း လျော်ကြေး ငွေ မရရှိမည်ကိုလည်း စိုးရိမ်နေကြသည်။

လယုာေယုမလ်တဝုေယုကေးဝေပးမးအေပင  
ဝေက်နပုေယုေငး မရှိ သုဖငု ဝေတာဋ္ဌုမ်ား  
ဆးဂထုတဝေဇာု

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းဘူးမြို့၊ မန်းရေနံမြေဧရိယာ အတွင်းရှိ လယ်ယာမြေများအတွက် လျော်ကြေးငွေ ပေးအပ်ခဲ့မှုအပေါ် ကျေနပ်ခြင်းမရှိသဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ဒေသခံတောင်သူ ခြောက်ဆယ်ခန့်မှ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၆၉ ခုနှစ်တွင် မန်းရေနံမြေ အတွက် တောင်သူများ၏ လယ်ယာမြေများပေါ်တွင် ရေနံတူးဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၁၉၅၃-၁၉၆၃ လယ်ယာမြေ ဥပဒေအရ တောင်သူများမှ ခွင့်ပြုခဲ့ကြရသည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် လယ်ယာမြေဥပဒေအသစ်အရ တောင်သူများ သည် ၎င်းတို့၏ လယ်ယာမြေကို ပြန်လည်တောင်းဆိုခွင့်ရှိသည့် အတွက် ဒေသခံတောင်သူများမှ ပြန်လည်ပေးအပ်ရန် တောင်းဆိုတင်ပြခဲ့ကြသည်။ သို့ဖြစ်၍ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၈ ရက်နေ့တွင် တောင်သူဦးရေ ၁၀၀ ခန့်ကို လျော်ကြေးငွေ ပေးအပ်ခဲ့သော်လည်း မူလပိုင်ဆိုင်သော တောင်သူ တစ်ရာကျော်၏ အမည်စာရင်းသည် ပါဝင်ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ယခုထိတိုင် မူလပိုင်ဆိုင်ဆိုင်သော တောင်သူများ လျော်ကြေးငွေ ရရှိခြင်းမရှိသည့်အတွက် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ရခြင်းဖြစ်သည်ဟု မင်းဘူး မြို့နယ်၊ အောက်ကျောင်းကျေးရွာမှ ဦးစန်းအောင်မှ ပြောကြားခဲ့ သည်။ ထို့ပြင် လယ်ယာမြေလျော်ကြေးများ ပေးအပ်ရာ တွင် ရေနံတွင်းတစ်တွင်းအတွက် လယ်ဧက ၁.၉၂ ဧက သိမ်းယူကာ လျော်ကြေးငွေအဖြစ် ၁.၆၉ ဧကသာ ပေးလျော်ခဲ့ကြောင်း၊ လျော်ကြေးငွေ ပေးလျော်ရာတွင် လည်း ကြန့်ကြာမှုများရှိနေကြောင်း ဆန္ဒထုတ်ဖော်သူ များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘားအံစီမံကိန်း  
လယုာေယုမသိမးဆညးေယုေငးခံထားရသည့  
လယုမားမ်ား ဆးဂထုတဝေဇာု

ကရင်ပြည်နယ်ရှိ ဘားအံအကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ သိမ်းဆည်းခဲ့ သည့် လယ်ယာမြေများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် သိမ်းဆည်း မြေမူဝါဒနှင့် ဆန့်ကျင်ကွဲလွဲနေသည့်အတွက် စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၌ လယ်ယာမြေသိမ်းဆည်းခြင်းခံထားရသည့် လယ်သမားများသည် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်း ၃၀ ခန့်က ဘားအံအကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ ဒေသခံ လယ်သမား ၁၆ ဦး၏ လယ်မြေ ၆၈ ဧကကို သိမ်းဆည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိအစိုးရလက်ထက်တွင် နစ်နာခဲ့သည် လယ်သမားများကို မြေယာအစားထိုးပေးရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း လယ်သမားများမှ ၎င်းတို့



လယ်ယာမြေများပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် အစဉ်တစိုက် တောင်းဆို ခဲ့ကြသည်။

**ရထားလမ်းဖောက်ဖျက်မှုနှင့် ဆုံးဖြတ်ချက်ချသော လယ်ယာမြေများအားကြိုက် လေလံတင်ပေးခြင်း ပေးအပ်**

ဘုတလင်-ရေဦး-ခင်ဦး မီးရထားလမ်းဖောက်စဉ် လယ်ယာမြေဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် လယ်ယာမြေ ၆၀ ခန့်အတွက် လယ်မြေ တစ်ဧကကို ကျပ်သိန်း သုံးဆယ် နှုန်း၊ ယာမြေတစ်ဧကကို ကျပ် နှစ်ဆယ့်ငါးသိန်းနှုန်းဖြင့် တောင်သူ ၇၂ ဦးအား စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် လျော်ကြေးပေးခဲ့သည်။ ဘုတလင်-ရေဦး-ခင်ဦး မီးရထားလမ်းကို ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် စတင် ဖောက်လုပ် ခဲ့သည်။

**ဘိုးဘွားပိုင်ဆိုင်မှုများကို သိမ်းဆည်းခံထားရမည့် ပစ္စည်းပစ္စာများ ရှိ သတင်းစာရှင်းလင်းပြုချိန်လုပ်**

ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့ရှိ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ဖိနှိပ် ခံနေရမှုများ၊ ဆုံးရှုံးနေသော လူ့အခွင့်အရေး၊ တရား ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်မရရှိခြင်း၊ လက်ဝယ်ပြန်လည် ရရှိခြင်းမရှိသေးသည့် အသိမ်းခံတောင်ယာမြေများကို ပြန်လည် ရရှိရေးအတွက် စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဒေသခံတောင်သူများမှ ရန်ကုန်မြို့၌ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထိုသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲ၌ ဒေသခံတောင်သူများမှ ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများမှ ဘိုးဘွားပိုင် မြေများကို အစိုးရမှ သိမ်းယူကာ စည်ပင်ဧရိယာ အဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းအပေါ် ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

**ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ သိမ်းဆည်းခံ လယ်မြေများအတွက် သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေများအကြိုက် တစ်ဧကလျှင် ကြိုနှိမ်နှင်း ၁၀၀ ဝေလံတင်ပေးခြင်း ပေးအပ်**

ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ သိမ်းဆည်းခံ လယ်မြေများအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းအစိုးရက တစ်ဧက လျှင် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှုန်းဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် လျော်ကြေးငွေ စတင် ထုတ်ပေးခဲ့သည်။ ဒဂုံအရှေ့၊ ဒဂုံမြောက်၊ ဒဂုံတောင်နှင့် ဒဂုံ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်များနှင့် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ လယ်မြေ ၉၆၉ ဧက ကျော်အတွက် လျော်ကြေးငွေ ကျပ် ခုနစ်ဘီလီယံ ကို လယ်သမား ၄၇ ဦးအား ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေများ အတွက် မြေယာလျော်ကြေးငွေ ထုတ်ပေးရန် ကျပ်ဘီလီယံ ၂၀၀ ခန့် သုံးစွဲရမည်ဟု ရန်ကုန်တိုင်း ဝန်ကြီးချုပ်

ဦးဖြိုးမင်းသိန်းမှ ပြောကြားထားသည်။ ယခု လျော်ကြေးရသည့် လယ်မြေများသည် ၁၉၈၈ နောက်ပိုင်း အစိုးရမှ သိမ်းယူထားသော လယ်မြေများဖြစ်သည်။

## အရေးပါသည့်ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links

### နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ဒေါ်နော်အုန်းလှ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွှတ်ပုံတော် အာရုံအသံ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ရော့တီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ အိလ်ဗီဒီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ လွှတ်ပုံတော် အာရုံအသံ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ဘီဘီစီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ရော့တီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဝေအာတိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဗဟုသုတ/ဗဟုသုတ](#)

ကရင့်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကို ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့သည့် လူငယ် နှစ်ဦး ဖမ်းဆီးခံ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၇ ရက်၊ လွှတ်ပုံတော် အာရုံအသံ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၇ ရက်၊ ရော့တီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၇ ရက်၊ Myanmar Now](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဝေအာတိုဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဗဟုသုတ/ဗဟုသုတ](#)

မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ ဆရာတော်တစ်ပါး၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အရပ်သားတစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ နီရော့ရ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ DMG/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI](#)

### တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ပုသိမ်အလုပ်သမား ဆန္ဒပြခေါင်းဆောင် ရှစ်ဦးကို ငြိမ်းစုစီမံခန့်ခွဲရေး အမှုဖွင့်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ The Voice/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ရော့တီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဒီပရိုဘီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ရော့တီ တပ်မတော်မှ ရွှေဝါရောင်ဆရာတော် ဦးစိန္တိတကို ပုဒ်မ ၆၆\(ဃ\)ဖြင့် တရားစွဲဆို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ The Voice/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ မင်္ဂလာဒုံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ လှိုင်ပုဒေသာ အာရုံအသံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ 7 Day Daily/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ ရော့တီ](#)

တံတားဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ စည်ပင်ကော်မတီဝင်ကို ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် အမှုဖွင့်  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ချမန္တာတိုင်းဒေသ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ ချမန္တာတိုင်းဒေသ/ချမန္တာ](#)  
ဒေါ်ဆိုရှေ့ကျေးရွာမှ တောင်သူ ခြောက်ဦး အကျိုးဖျက်ဆီးမှုဖြင့် ထပ်မံ တရားစွဲဆိုခြင်းခံရ  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ အီလံဗဒေသ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ BNI/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ BNI](#)

မြဝတီကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ကို အရေးယူပေးရန် တပ်မတော်မှ ဦးတိုက်လျှောက်ထား  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ ဘီဘီစီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ လှိုင်ပုဒေသာ အာရုံအသံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ The Voice/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ ဒီဗြီဘီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ 7 Day Daily/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ ရော့တီ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ ရော့တီ/ချမန္တာ](#)

ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့ဝင်များကို စွဲချက်တင်  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ Myanmar Now/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ အီလံဗဒေသ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ Myanmar Now/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ မင်္ဂလာဒုံ/ချမန္တာ](#)

မန္တလေးတိုင်းဝန်ကြီးချုပ်အား ဂုဏ်သိက္ခာ ကျဆင်းစေရန် ပြုလုပ်မှုဖြင့် အရပ်သား နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ လှိုင်ပုဒေသာ အာရုံအသံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ ရော့တီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ ရော့တီ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ ချမန္တာတိုင်းဒေသ](#)  
ကာတွန်းဆရာအတီးကို မအူပင် NLD ဥက္ကဋ္ဌမှ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ ရော့တီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ရော့တီ](#)  
သရုပ်ပြလှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကိုသန်းလှ တရားစွဲဆိုခြင်းခံရ  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ နိရဉာရာ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)



[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG](#)  
**အင်္ဂလိပ်စကားပြောသားတစ်ဦးကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးပုဒ်မများဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်**  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်၊ နီရော့ရာ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ DMG](#)  
**၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ နီရော့ရာ**  
**လက္ခဏာကျေးရွာသား ၁၆ ဦးကို အကြမ်းဖက်မှု ဥပဒေဖြင့် ထပ်မံ တရားစွဲဆို**  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ ရော့ဝတီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ ရော့ဝတီ](#)

**တရားရင်ဆိုင်ခြင်းများ**

**ပြင်ဦးလွင်မှ ဖမ်းဆီးခံ ရှမ်းပရဟိတ ကျောင်းဆရာ နှစ်ဦး အာမခံဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ မင်္ဂလာဒုံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ဒီပရိတီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ The Voice/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ Myanmar Now/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ရော့ဝတီ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ Myanmar Now](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ BNI](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ 7 Day Daily/ချမန္တာ](#)

**ကျောင်းဆရာ ကိုနေဇော်လင်းကို စွဲဆိုထားသည့် ပုဒ်မ နှစ်ခုအနက်မှ ပုဒ်မ တစ်ခုကို ပယ်ဖျက်**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ နီရော့ရာ/ချမန္တာ](#)  
**Channel Mandalay TV သတင်း ထောက်၏ အာမခံကို ပယ်ချ**  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ Myanmar Now/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ 7 Day Daily/ချမန္တာ](#)

**KBC ဥက္ကဋ္ဌကို အရေးယူပေးရန် လျှောက်ထားချက် တပ်မတော်ရုပ်သိမ်း**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ မြိအိုဒေအ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ ရော့ဝတီ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ မင်္ဂလာဒုံ/ချမန္တာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ Myanmar Now](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ရော့ဝတီ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ Shan News](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ မင်္ဂလာဒုံ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ချမန္တာတိုင်းဒေသ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ Frontier](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ BNI](#)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ **Weekly Eleven** ဂျာနယ်ကို တရားစွဲဆိုမှု ငါးနှစ်ခန့် ရှိသော်လည်း အမှုမပြီးပြတ်သေး  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ရော့ဘတ်/ဗျမန္နာ](#)

**Myanmar Now** အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဆွေဝင်းအမှုကို ပြန်လည် စစ်ဆေးရန် အမိန့်ချ  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဒီဗြီ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ ရော့ဘတ်/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ ရော့ဘတ်](#)

**ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ**

ကချင်စစ်ပွဲရုတ်နှစ်ပြည့် သရုပ်ပြတင်ဆက်ခဲ့သူ နှစ်ဦးကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ Myanmar Now/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ Frontier](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ BNI](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ရော့ဘတ်](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ Myanmar Now](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာဂ္ဂအသံ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ဒီဗြီ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ မြီအိုဝေအ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ အီလဲဗီဒီ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ Myanmar Now/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗျမန္နာ](#)

**ဗိုလ်ကြီးဟောင်း ကိုနေမျိုးဇင်ကို ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်ချမှတ်**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ ဒီဗြီ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ The Voice/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ရော့ဘတ်/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ရော့ဘတ်](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ ဗျမန္နာနေ့စဉ်/ဗျမန္နာ](#)

**ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲ ဦးဆောင်သူ မြစ်ကြီးနားမှ စစ်ရှောင်နှစ်ဦးကို အမိန့်ချမှတ်**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ 7 Day Daily/ဗျမန္နာ](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ Frontier](#)

မအူပင် လယ်သမား ရှစ်ဦး ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်စီချမှတ်ခြင်းခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

**ထောင်တွင်းအခြေအနေများ**

အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသော ရွာသားတစ်ဦး သွေးအန်၍ ဆေးကုသမှုခံယူနေရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ DMG/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး/ဗဟုသုတ](#)

ကရင်နီလူငယ်များ ထောင်တွင်းဆန္ဒထုတ်ဖော်သဖြင့် တိုက်ပိတ်ခြင်းခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ ဒီပရိတီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ BNI](#)

မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် သတ်မှတ်လူဦးရေထက် နှစ်ဆကျော်လက်ခံထားရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ The Voice/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ အိလ်ဗီဒီ/ဗဟုသုတ](#)

**ထောင်မှ လွတ်မြောက်မှုများ**

လွတ်ရက်စေသဖြင့် ကလေးစစ်သားဟောင်း ကိုအောင်ကိုထွေး လွတ်မြောက်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ Myanmar Now/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ Myanmar Now](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ BNI](#)

ရသေ့တောင်မြို့နယ်မှ သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသည့် ကျေးရွာသားနှစ်ဦးကို စွဲချက်မတင်မီ ပြန်လွှတ်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ ဒီပရိတီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ DMG/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ဗဟုသုတ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ BNI](#)

7 July ချီတက်အလေးပြုခြင်းကြောင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသည့် ဗကသ ကျောင်းသား နှစ်ဦး လွတ်ရက်စေ သဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ အိလ်ဗီဒီ/ဗဟုသုတ](#)



ကချင်စစ်ရှောင်အရေးလှုပ်ရှားသူ မဆိုင်းနူးပန် ရက်စေ့သဖြင့် လွတ်မြောက်

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ BNI/ချမန္တာ](#)

စရဖတပ်ဖွဲ့ဝင်လုပ်ကြံခံရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသည့် ရခိုင်လူငယ် တရားသေလွတ်မြောက်

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ DMG](#)

## နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများ နှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် ဒေသခံ ခုနှစ်ဦး ကျည်ထိမှန်

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး အာရုံအသံ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ Myanmar Now/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ဗြိတိန်အေ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI](#)

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ခေါ်ဆောင်သွားသည့် မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ လယ်သမားနှစ်ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ DMG](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ BN](#)

ဘီးလင်းမြို့နယ် ဘောဇာဒီးကျေးရွာအုပ်စုမှ ဒေသခံများ မဲပေးခွင့်မရရှိ

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ BNI](#)

ဆင်သေပြင်ကျေးရွာအနီးတွင် ငါးရက်မြောက် တိုက်ပွဲဆက်ဖြစ်၊ ရွာသားတစ်ဦး ထပ်မံ ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ချမန္တာ](#)

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်အတွင်း ကား ခုနှစ်စီး မီးရှို့ခံရ

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ မဇော်ဝိမ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဒီပရိတီ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ BNI/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး အာရုံအသံ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ အီလီဗီဒီ](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ Frontier](#)

[၂၀၁၉ ခု: ခုစုစု၊ စက္တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၆ ရက်၊ BNI](#)

သီပေါမြို့တွင် အမျိုးသား တစ်ဦး သေနတ်ပစ်ခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၂ ရက်၊ BNI/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၅ ရက်၊ BNI](#)

ကရင်ပြည်နယ်တွင် အရပ်သား ခုနှစ်ဦး သေဆုံးစေမှုဖြင့် တပ်မတော်သား နှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် အနှစ် ၂၀ ချမှတ်

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၇ ရက်၊ လွှတ်ပုံတော် အာရှအသံ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၇ ရက်၊ 7 Day Daily/ချမန္တာ](#)

KIA မှ ဖမ်းဆီးထားသည့် လီဆူ တိုင်းရင်းသား ကိုးဦးကို ပြန်လွှတ်ပေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၈ ရက်၊ The Voice/ချမန္တာ](#)

ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် မိုင်းနင်းမိ၍ အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် အမျိုးသား တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၉ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ BNI](#)

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် အရပ်သား သုံးဦးဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၉ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၉ ရက်၊ DMG](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၉ ရက်၊ BNI](#)

ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့နယ်နှင့် မြေပုံမြို့နယ်တို့တွင် အရပ်သား သုံးဦး သတ်ဖြတ်ခြင်းခံရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ BNI/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ Myanmar Now/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၁ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၂ ရက်၊ BNI](#)

စစ်မှုထမ်းရန်အတွက် RCSS မှ တအာင်းဒေသခံများကို ဖမ်းဆီး

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ရခိုင်ပြည်နယ် နေရာသုံးခု၌ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်၊ ဇနီးမောင်နှံနှစ်ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၁ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၁ ရက်၊ ဗီအိုအေ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၂ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ချမန္တာ](#)

နမ့်ခမ်းတွင် ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှ အရပ်သားတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၍ ရိုက်နှက်

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၀ ရက်၊ ရွှေမင်းလူ့အခြေခံအရေးမီဒီယံ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၃ ရက်၊ BNI](#)

တပ်မတော်မှ ပစ်ခတ်ခြင်းကြောင့် ကားသမား တစ်ဦး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၃ ရက်၊ ရွှေမင်းလူ့အခြေခံအရေးမီဒီယံ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၄ ရက်၊ ရွှေမင်းလူ့အခြေခံအရေးမီဒီယံ](#)

ဘူးသီးတောင်တွင် မိုင်းထိမှန်၍ ခြောက်တန်းကျောင်းသား သုံးဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် ၁၃ ရက်၊ လွှတ်ပုံတော် အာရှအသံ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ DMG/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ ဒီဗြီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ 7 Day Daily/ဗဟို](#)

**နမ့်ဆန်တိုက်ပွဲကြောင့် အရပ်သားတစ်ဦး သေဆုံး၊ နှစ်ဦးထိခိုက် ဒဏ်ရာရ**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ လှိုင်ပုဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ ဘီဘီစီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ BNI/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ မြီအိုအေ/ဗဟို](#)

**နေအိမ်အတွင်း ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်၍ စစ်သားဟောင်း တစ်ဦး သေဆုံး**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ လှိုင်ပုဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ ရော့တီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ ရော့တီ](#)

**ကျောက်တော်တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား၍ အရပ်သား တစ်ဦးသေ၊ ခြောက်ဦး ဒဏ်ရာရ**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ ဘီဘီစီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ DMG/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ လှိုင်ပုဒေသာ အာဂ္ဂအသံ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ မြီအိုအေ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ ရော့တီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ BNI/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ ဒီဗြီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ BNI](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ ရော့တီ](#)

**ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် အမည်မသိလူတစ်စုမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် ဒေသခံတစ်ဦး သေဆုံးလျက် ပြန်လည် တွေ့ရှိ**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ ဒီဗြီ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ DMG/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ DMG](#)

**မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဒေသခံအမျိုးသား တစ်ဦးကို တပ်မတော်မှ ခေါ်ယူရိုက်နှက် စစ်ဆေး**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ ရွှေမင်းလူ့အခြေခံအရေးမီဒီယာ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ BNI](#)

**ကျည်ထိမှန်၍ ရေထဲကျသွားသည့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ရေစိုးချောင်းကျေးရွာမှ ရွာသား တစ်ဦးကို သေဆုံးလျက် ပြန်လည် တွေ့ရှိ**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ/ဗဟို](#)  
[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ နိရဉ္စာရာ](#)

**ဘူးသီးတောင်တွင် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အရပ်သား တစ်ဦး ကျည်ထိမှန်သေဆုံး ၊ တစ်ဦး ဒဏ်ရာရ**

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ DMG/ဗဟို](#)



[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ ဒီဇင်ဘာ/ဇူလိုင်](#)

နမ့်ဆန်တိုက်ပွဲကြား ကလေး တစ်ဦး ကျည်စ ထိမှန်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ BNI/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ BNI](#)

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ မော်ဟန်ရွာ၌ မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ အရပ်သားတစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ 7 Day Daily/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ ရှုမဝသတင်းစဉ်/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ BNI](#)

ကျောက်တော်တွင် မျှစ်ချိုးရန်သွားသည့် အမျိုးသမီးတစ်ဦး မိုင်းနင်းမိပြီး ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ DMG/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ ဘီဘီစီ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ BNI](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ BNI](#)

မင်းပြားမြို့နယ်တွင် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ အမွေအလုပ်စေခိုင်းမှုရှိ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ နိရဉာရာ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ BNI](#)

ရသေ့တောင် အငူမော်ဇော်ဆိပ်ကမ်းအနီး တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား၍ တောင်သူတစ်ဦး ကျည်ထိမှန် သေဆုံး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ ဘီဘီစီ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ DMG](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ BNI](#)

အရပ်သားနှင့် ရဲတစ်ဦး ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွား၊ အရပ်သားတစ်ဦးသေဆုံး တစ်ဦးဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ဇူလိုင်](#)

ကျောက်မဲတွင် လက်လုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ ဒီဇင်ဘာ/ဇူလိုင်](#)

တပ်မတော်မှ လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားသည့် မန်တုံမြို့နယ်မှ ရွာသား ၁၄ ဦးကို ပြန်လွှတ်ပေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဧရာဝတီ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

မိုင်းငေါမြို့နယ်ခွဲတွင် ဆရာတော်တစ်ပါး မိုင်းနင်းမိ၍ ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ BNI/ဇူလိုင်](#)

ကျောက်တော် တိုက်ပွဲတွင် အရပ်သား သုံးဦး ဒဏ်ရာရ

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ လြတ္တပဒေသာ အာရှအသံ/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ ဇူလိုင်/ဇူလိုင်](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ နိရဉာရာ/ဇူလိုင်](#)

## လယ်ယာမြေအငြင်းပွားမှုများ

မြောက်ဦးမြို့သစ်စီမံကိန်းတွင်ပါဝင်သည့် လယ်မြေဧက ၄၀၀ ကျော်အတွက် ကာလပေါက်ဈေးအတိုင်း လျော်ကြေးငွေ ရရှိရန် တောင်းသူများ မျှော်လင့်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ DMG/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)

လယ်ယာမြေလျော်ကြေးပေးမှုအပေါ် ကျေနပ်ခြင်းမရှိသဖြင့် တောင်းသူများ ဆန္ဒထုတ်ဖော်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ အီလီဗီဒီ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ မဒေဝီမ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI](#)

ဘားအံမြို့တွင် လယ်ယာမြေသိမ်းဆည်းခြင်းခံထားရသည့် လယ်သမားများ ဆန္ဒထုတ်ဖော်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ ဒီဗြီဘီ/ချမန္တာ](#)

ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ခဲ့စဉ်က ဆုံးရှုံးသွားခဲ့သော လယ်ယာမြေများအတွက် လျော်ကြေးငွေ ပေးအပ်

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ The Voice/ချမန္တာ](#)

ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ သိမ်းဆည်းခံလယ်မြေများအတွက် တစ်ဧကလျှင် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ လျော်ကြေးပေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ မဒေဝီမ/ချမန္တာ](#)

ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ သိမ်းဆည်းခံလယ်မြေများအတွက် တစ်ဧကလျှင် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ လျော်ကြေးပေး

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ ချမန္တာတီဇီဒီ/ချမန္တာ](#)

[၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက္တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ 7 Day Daily/ချမန္တာ](#)

ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

ဘိုကြည့် တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး +၉၅(၀) ၉၄၂ ၅၀၃ ၈၈၄၀

အောင်မျိုးကျော်ရန်ကုန်ရုံးတာဝန်ခံ+၉၅(၀) ၉၄၂ ၈၁၁၇၃၄၈

